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Dnes je neděle 4. září 2022, svátek slaví Jindřiška

Report: 28.08.2022 14:59:51 - 04.09.2022 14:59:50

Témata: Fakulta veřejných politik, Obchodně-podnikatelská fakulta, Slezská univerzita v Opavě, Filozoficko-
přírodovědecká fakulta, Fyzikální ústav v Opavě, Institut tvůrčí fotografie

Články v reportu: 29    Duplicitní (Odstraněné): 12
[ Celkový počet článků: 41 ]

1. Kurzy celoživotního vzdělávání naše fakulta… Facebook - Příspěvky

2. � Není to tak dávno, co jste i vy hlasovali za to…  Facebook - Příspěvky

3. Je to neuvěřitelné, ale přesně za měsíc vypukne…  Facebook - Příspěvky

4. Program již brzy! Sledujte web fakulty a stránky…  Facebook - Příspěvky

5. KDE A KDY SLEDOVAT PERSEIDY: Nad Českem startuje vesmírná show  Hitradioorion.cz - Články

6. Rozhovory: Jak vybrat ekonomickou fakultu či školu? Vysokeskoly.com - Aktualne na VŠ

7. Řešením 15. Mezinárodní olympiády v astronomii a astrofyzice je 42!  Astro.cz - Články

8. Vážení studenti, s novým akademickým rokem…  Facebook - Příspěvky

9. DNEŠEK V KALENDÁŘI | 99 let se dožívá náš přední…  Facebook - Příspěvky

10. �� Dnes si připomínáme 150. výročí narození…  Facebook - Příspěvky

11. Pole u Litomyšle vydalo tajemství. Archeologové našli nejstarší rondel v Čechách  Denik.cz - Svitavský deník

12. Archeologové zkoumají na poli u Litomyšle…  Facebook - Příspěvky

13. Mgr. Petra Řezáčová, 45 let Kandidátka č. 1.…  Facebook - Příspěvky

14. Jsme fakulta pro všechny generace � Ačkoliv naši…  Facebook - Příspěvky

15. Unisféra  — Sen o létání 3D Slu.cz - Články

16. Svatováclavský hudební festival 2022 zahajuje svých 33 koncertů ve 26 dnech  Eprogram.cz - Články

17. V KARVINÉ PROBĚHLO ŠKOLENÍ ČLENŮ OKRSKOVÝCH… Facebook - Příspěvky

18. � � Tvrdili mi, že se dcera nedožije ani jednoho…  Facebook - Příspěvky

19. Studentky zachránily topícího se muže  Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy

20. Cenu Petra Bezruče letos získá hudebník Petr Hanousek  Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy

21. Kaple hostila diskuzi o Přemyslovcích  Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy

22. Historie kaplí v Suchých Lazcích  Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy

23. Moderní výzvy s Ladislavem Heryánem  Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy

24. Děkujeme za video, které mapuje letošní Běh Zoo…  Facebook - Příspěvky

25. Marketing všemi smysly �.Další z přednášek na…  Facebook - Příspěvky

26. Dnes je to přesně týden od startu Charitativního…  Facebook - Příspěvky

27. Bárt čte Luňákovou, Lipus Lednickou, Pokorný Nádase, Štěpánek Zweiga aneb Čtenářská anketa II.  Ostravan.cz - Články

28. ���ZVEME VÁS NA ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA…  Facebook - Příspěvky

29. Výstava - Jan Pohribný - Na hranici ráje  Ifotovideo.cz - Co se děje

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

29.08.2022 (10:31:41) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Fakulta  veřejných  politik  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Kurzy celoživotního vzdělávání naše fakulta poskytuje také v Trutnově a Táboře � Pro podání přihlášek do programu Sociální práce ve veřejné správě byl termín prodloužen do 16. září �
Podejte si svou přihlášku včas! � Bližší informace ➡️  www.slu.cz/ fvp /cz/czvbckurzverejnasprava.

1. Kurzy celoživotního vzdělávání naše fakulta…  
seznam | nahoru
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SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x), fvp (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

29.08.2022 (10:41:03) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné, Slezská  univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

� Není to tak dávno, co jste i vy hlasovali za to, aby se za naši univerzitu dostal na Českého VŠEVĚDA Jiří Dobrý.� 13. září, při finálovém večeru celonárodní podívané Noci vědců, vás zkusí
přesvědčit, že právě jemu patří tento, letos poprvé udělený, titul. �Přijďte ho do Brna podpořit i Vy! �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: � Není to tak dávno, co jste i vy hlasovali za to… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

30.08.2022 (09:13:05) Sociální sítě Filozoficko-přírodovědecká fakulta Facebook - Příspěvky Filozoficko-přírodovědecká  fakulta  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Je to neuvěřitelné, ale přesně za měsíc vypukne další Noc vědců. � My už se několik měsíců pečlivě připravujeme, aby program na téma Všemi smysly byl co nejpestřejší. Kdo už se také
těší?����

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

30.08.2022 (13:54:21) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Ústav historických věd - Slezská  univerzita  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Program již brzy! Sledujte web fakulty a stránky ústavu! O události více tady: https://www.slu.cz/fpf/cz/udalost/15/652

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

31.08.2022 (00:06:20) Internet Fyzikální ústav v Opavě Hitradioorion.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

V těchto dnech jsou nejlepší podmínky pro pozorování meteorického roje  Perseidy. Dobré podmínky potrvají zhruba do 10. srpna, uvedl na  webu Petr Horálek z Fyzikálního  ústavu  v Opavě .
Noc maxima Perseid letos připadá až na noc z 12. na 13. srpna, v té době však vyhlížení meteorů výrazně ztíží Měsíc, který bude pouhou noc po úplňku. Na srpnové obloze mohou lidé pozorovat
také jasné planety Jupiter a Saturn.

Horálek uvedl, že by lidé měli  Perseidy na nebi hledat mezi třetí hodinou ranní a úsvitem. Souhvězdí Persea, odkud meteory zdánlivě vylétají, v té době stoupá vysoko nad obzor, Měsíc zároveň
zapadá ještě za tmy. Astronom upozornil, že pro sledování meteorů je třeba odjet daleko od měst, do míst s minimálním světelným znečištěním, nejlépe do hor.

Perseidy jsou roj aktivní zhruba od poloviny července do poloviny srpna. Jejich četnost roste pozvolna, po maximu se pak podle Horálka prudce snižuje. Letos přitom pozorování meteorů v době
vrcholu roje nepřeje jak to, že nastane krátce po úplňku, tak skutečnost, že půjde o úplněk úhlově větší a jasnější, než je běžné, uvedl astronom Kvůli špatným podmínkám se neuskuteční ani
tradiční společné komentované pozorování Perseid na louce u hvězdárny ve středočeském Ondřejově.

2. � Není to tak dávno, co jste i vy hlasovali za to…   
seznam | nahoru

3. Je to neuvěřitelné, ale přesně za měsíc vypukne…   
seznam | nahoru

4. Program již brzy! Sledujte web fakulty a stránky…   
seznam | nahoru

5. KDE A KDY SLEDOVAT PERSEIDY: Nad Českem startuje vesmírná show   
seznam | nahoru
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První zmínky o meteorickém roji Perseidy pocházejí ze třetího století. Lidé si tehdy meteorů všimli krátce po umučení svatého Vavřince. Někdy se jim proto přezdívá Slzy svatého Vavřince. Jde o
prachové částice z komety 109P Swift-Tuttle, která se naposledy přiblížila ke Slunci v prosinci 1992. Znovu k tomu dojde až v roce 2126.

Zástupci Astronomického ústavu Akademie věd ČR (AV) dnes také na  webu upozornili, že na srpnové obloze "kraluje" planeta Saturn, která se 14. srpna dostane do opozice se Sluncem a také
nejblíže Zemi. "Na obloze je tudíž viditelná celou noc, i když nevysoko, nejvýš se dostává do výšky 25 stupňů nad jihem. Už malý dalekohled ukáže Saturnův prstenec i nejjasnější měsíc Titan,"
upozornili astronomové.

Po většinu noci, kromě večerních hodin, mohou lidé pozorovat také Jupiter, který je ještě jasnější než Saturn. "Mars je na obloze ve druhé polovině noci, jeho úhlový průměr se stále zvětšuje, a tak
za dobrých pozorovacích podmínek lze i v malém dalekohledu rozpoznat polární čepičku a jasné albedové útvary (útvary na povrchu Marsu, které lze pozorovat ze Země). Venuše je na ranní
obloze," dodali pak experti. Vysoko nad obzorem se také klene Mléčná dráha.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (1x), ústavu (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

31.08.2022 (10:02:16) Internet Slezská univerzita v Opavě Vysokeskoly.com - Aktualne na VŠ NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Na ekonomické fakulty a ekonomicky zaměřené programy a obory se každoročně hlásí přes 22 tisíc uchazečů. Speciál zářijového čísla časopisu věnujeme právě ekonomickým oborům.
Přečtěte si v tomto článku, co o "svých" fakultách a školách říkají jejich vedoucí představitelé, a proč by vám je doporučili ke studiu.

Všem zástupcům škol a fakult jsme položili tyto otázky:

1. Proč by si měli uchazeči vybrat programy/obory právě na Vaší fakultě/škole?
2. Čím je Vaše fakulta/škola výjimečná oproti ostatním?
3. Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?
4. Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?
5. Jak se škola/fakulta snaží oslovovat uchazeče o studium?

Odpovědi nám poskytli:

prof. PhDr. Vladimíra Dvořáková, CSc., ředitelka, Masarykův ústav vyšších studií ČVUT
doc. Ing. Pavel Žufan, Ph.D., děkan, Provozně ekonomická fakulta MENDELU
prof. Ing. Daniel Stavárek, Ph.D., děkan, Obchodně podnikatelská fakulta SLU
doc. Ing. Aleš Kocourek, Ph.D., děkan, Ekonomická fakulta TUL
prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., děkan, Fakulta informatiky a managementu UHK
Mgr. Ondřej Moc, Ph.D., děkan, Fakulta sociálně ekonomická UJEP
doc. PhDr. Martin Gregor, Ph.D., ředitel, Institut ekonomických studií FSV UK
doc. RNDr. Mirko Rokyta, CSc., děkan, Matematicko-fyzikální fakulta UK
prof. Ing. Jan Stejskal, Ph.D., děkan, Fakulta ekonomicko-správní UPCE
doc. Ing. Vladislav Bína, Ph.D., děkan, Fakulta managementu VŠE
prof. Ing. Jiří Hnilica, Ph.D., děkan, Fakulta podnikohospodářská VŠE
prof. Ing. Jakub Fischer, Ph.D., děkan, Fakulta informatiky a statistiky VŠE
doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D., rektor, Vysoká škola polytechnická Jihlava
Ing. Vojtěch Stehel, MBA, PhD., rektor, Vysoká škola technická a ekonomická
v Českých Budějovicích
Ing. Vladimír Dragon, obchodní ředitel, Panevropská univerzita, a.s.
prof. Ing. Jan Čadil, Ph.D., rektor, Unicorn University
doc. Ing. Jarmila Zimmermannová, Ph.D., rektorka, Moravská vysoká škola Olomouc, o.p.s.
doc. Mgr. Ing. Zuzana Machová, Ph.D., rektorka, Vysoká škola PRIGO, z.ú.
prof. Ing. Václav Cempírek, Ph.D., DBA, rektor, Vysoká škola logistiky o.p.s.
studijní oddělení AMBIS vysoká škola, a.s.

Masarykův ústav vyšších studií ČVUT

prof. PhDr. Vladimíra Dvořáková, CSc., ředitelka

Čím je Váš ústav výjimečný oproti ostatním?

Masarykův ústav vyšších studií (MÚVS) ČVUT v sobě spojuje výhody relativně malého ústavu s menším počtem studentů a zázemí silné a prestižní univerzity, která je vysoce hodnocena doma i v
zahraničí. To dává prostor pro individuální a kolegiální přístup vyučujících ke studentům, zároveň se studenti pohybují ve skutečně mezinárodním prostředí a jsou v kontaktu s nejnovějšími
technologickými výzkumy.

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Ideální uchazeč na Masarykův ústav vyšších studií (MÚVS) ČVUT je ten, komu nejde jen o získání vysokoškolského diplomu, ale jde mu o rozvoj vlastní osobnosti. Je aktivní, hledá svoji cestu a je
schopen iniciativně využívat příležitosti, které se mu nabízejí. Dokáže překonávat překážky a umí se radovat z úspěchů.

Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?

Přijímací zkoušky na Masarykův ústav vyšších studií (MÚVS) ČVUT jsou obdobné, jako na ekonomické obory jiných vysokých škol, tj. přijímací zkouška je z matematiky a z angličtiny. Pořádáme i
krátké přípravné kurzy, každoročně ve vypsaných podmínkách přijímacího řízení je i možnost odpustit přijímací zkoušky studentům s výbornými výsledky na střední škole. A sama příprava
přijímačky je jednoduchá. Uvědomit si, zda a případně kde mám v daných předmětech slabší místa, zatnout zuby a dohnat to.

Jak se škola snaží oslovovat uchazeče o studium?

Masarykův ústav vyšších studií (MÚVS) ČVUT používá běžné marketingové nástroje, včetně on-line marketingu, pohybujeme se na sociálních sítích. Využíváme všech příležitostí jako jsou
například akce Gaudeamus (Praha, Brno, případně i Bratislava), Den otevřených dveří, samozřejmě i inzerce. Jsme si vědomi toho, že dlouhodobě úspěšný marketing musí stát na kvalitě
produktu, který nabízí. A tím je nejen výuka a akademická produkce ústavu, ale i další činnosti ústavu. Jsme ústav otevřený veřejnosti, pořádáme řadu zajímavých akcí, včetně setkávání s
významnými osobnostmi na diskusních večerech či organizace exkurzí, propojujeme naše aktivity s praxí. A samozřejmě za nás mluví i to, že na naší škole studují i špičkoví sportovci.

6. Rozhovory: Jak vybrat ekonomickou fakultu či školu?   
seznam | nahoru
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(zpět na úvod)

Provozně ekonomická fakulta MENDELU

doc. Ing. Pavel Žufan, Ph.D., děkan

Proč by si měli uchazeči vybrat programy/obory právě na Vaší fakultě?

Programy na PEF MENDELU jsou inovované, moderní a nabízejí specializace podle konkrétního zájmu uchazečů. PEF MENDELU má na Moravě nejdelší, více než šedesátiletou tradici, ta je také
zárukou dobrého uplatnění absolventů. Fakulta je v úzkém kontaktu s potencionálními zaměstnavateli studentů, v řadě případů se jedná o absolventy PEF MENDELU a naše studenty hodnotí
velmi pozitivně. I na základě jejich zpětné vazby a zkušeností s našimi studenty jsou inovovány i studijní programy, aby co nejvíce reflektovaly reálnou praxi.

Čím je Vaše fakulta výjimečná oproti ostatním?

Je výjimečná svým praktickým zaměřením, dlouhodobou tradicí a jedinečným zázemím. Výuky se přímo účastní - kromě českých a zahraničních akademiků - rovněž představitelé firem, kteří nabízí
studentům i možnost praxe. A hlavně, na PEF MENDELU fungují velmi dobře studentské spolky a další aktivity, které mimo jiné nabízejí pomoc studentům i v rámci jejich studia, takže naše heslo
"Nejsi na to sám" má svůj význam. Výjimečná je rovněž poměrně vysokým procentem zahraničních studentů, takže kromě samozřejmé nabídky absolvovat část studia v zahraničí, jsou studenti v
kontaktu s mezinárodním prostředím i v rámci brněnského kampusu univerzity. Ten je současně pro studenty dalším benefitem. Je totiž jedinečný tím, že se všechny fakulty nachází na jednom
místě, nedaleko od kolejí, a také nedaleko od centra města.

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Ideálními uchazeči jsou (budoucí) absolventi či absolventky střední školy, kterým nejde jen o titul. PEF MENDELU nepatří mezi "snadno průchozí" fakulty a klade na své studenty poměrně vysoké
nároky, které však mají za cíl budoucí absolventy dobře připravit na to, co je čeká v praxi. Ideální jsou aktivní uchazeči, a to nejen ve smyslu "veřejně prezentované" aktivity, ale aktivity, ve smyslu
zájmu o to, jak bude jejich vzdělávání vypadat, protože studenti jsou zároveň spolutvůrci svého vzdělávacího programu a mají možnost průběh svého vzdělávání ovlivnit.

Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?

Určitě bude dobré se podívat na ukázku testu předpokladů ke studiu, na němž je založena přijímací zkouška (ukázka zde: https://www.pef.mendelu.cz/dokumenty-prijimaci-rizeni?), případně se
zúčastnit testu studijních předpokladů u společnosti Scio, neboť výborný výsledek v těchto testech může přijímací zkoušku nahradit. No a určitě bude rovněž dobré se především podívat na
webové stránky fakulty (https://www.pef.mendelu.cz/), projít si nabídku studijních programů, zvážit účast na některém dnu otevřených dveří, případně na dalších aktivitách avizovaných na
webových stránkách fakulty. Uchazeči si také mohou v rámci akce „Výška nanečisto“ (https://www.pef.mendelu.cz/vyska-nanecisto) vyzkoušet, jaké to je být na jeden den studentem vysoké
školy. Podobná akce jen přímo pro informatické programy je Informatika naostro (https://naostro.mendelu.cz ). Uchazeči se rovněž mohou obrátit s konkrétním dotazem na studijní oddělení fakulty
(studijni@pef.mendelu.cz).

Jak se škola snaží oslovovat uchazeče o studium?

Kromě standardních komunikačních síti je pro zájemce výborná příležitost si vyzkoušet na jeden den být studentem PEF ještě v době studia na SŠ. Máme pro ně připravené dvě platformy "Výšky
nanečisto" či "Informatiky naostro", které se realizují několikrát do roka. Organizujeme také debaty (online či fyzicky) na středních školách se současnými studenty. V případně zájmu se mohou
školy nebo i samotní studenti obrátit na pr@pef.mendelu.cz.

(zpět na úvod)

Obchodně podnikatelská fakulta SLU

prof. Ing. Daniel Stavárek, Ph.D., děkan

Proč by si měli uchazeči vybrat programy/obory právě na Vaší fakultě?

Slezská  univerzita  a její Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné nabízí pouze studijní programy, které v nedávné době získaly akreditaci Národního akreditačního úřadu. Tato náročná
akreditace potvrdila, že programy jsou výborně postavené, výuku zajišťují kvalitní pedagogové a absolventi po úspěšném dokončení studia nacházejí velmi dobré uplatnění v praxi.

Čím je Vaše fakulta výjimečná oproti ostatním?

Obchodně podnikatelská fakulta nabízí velmi dobře vyváženou nabídku profesně zaměřených a akademicky zaměřených studijních programů. Profesně zaměřené studijní programy studentům
přinášejí intenzivní spolupráci s praxí, a to nejen prostřednictvím zapojení odborníků z firem do výuky nebo možnostmi vykonávat dlouhodobou praxi, ale také zapojením do studentských týmů,
které vymýšlejí řešení konkrétních zadání od skutečných firem a podnikatelů. Obchodně podnikatelská fakulta dále nabízí ojedinělé studijní programy, které nelze běžně studovat na jiných
ekonomických fakultách. Jedná se například o program Bankovnictví, peněžnictví a pojišťovnictví, které připravuje odborníky do finančního sektoru. Velmi oceňovaný je také program Digitální
business, který v sobě kombinuje prvky podnikání, marketingu, informatiky a moderních technologií a vychovává odborníky v oblasti e-commerce. Zcela unikátní je studijní program Inovativní
podnikání, ve kterém studenti nenavštěvují klasické přednášky a semináře. Místo toho se učí podnikat tím, že skutečně podnikají se svými spolužáky ve své firmě, kterou si založí na počátku
studia.

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Ideální uchazeč je člověk, který se zajímá o otázky ekonomie, podnikání, financí, moderních technologií nebo cestovního ruchu a má chuť se nadále v těchto oblastech vzdělávat a využívat celou
řadu možností, které Obchodně podnikatelská fakulta studentům nabízí pro jejich osobní rozvoj.

Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?

Obchodně podnikatelská fakulta vyznává filozofii, že šanci ke studiu by měl dostat každý a následně už je vše v jeho rukou. Nemáme proto přijímací zkoušky a nesnažíme se na základě výsledků
nějakého testu rozhodovat, kdo u nás studovat může a kdo nikoliv. Pro úspěch při studiu je ale klíčový zájem o obor, který studuji a ochota sledovat celkový ekonomický a politický vývoj.

Jak se fakulta snaží oslovovat uchazeče o studium?

Obchodně podnikatelská fakulta oslovuje uchazeče primárně prostřednictvím webové stránky www.studujopf.cz, která obsahuje všechny potřebné informace o studijních programech, podmínkách
studia, možnostech získat stipendium, vyjet na zahraniční studijní pobyt a také o tom, jak se přihlásit nebo se na fakultu přijet podívat na den otevřených dveří. Dále aktivně využíváme sociální
media, zejména facebook a instagram a také navštěvujeme střední školy se speciálními workshopy na podporu znalostí a dovedností v oblasti finanční gramotnosti, marketingu nebo informačních
technologií.

(zpět na úvod)

Ekonomická fakulta TUL

doc. Ing. Aleš Kocourek, Ph.D., děkan

Proč by si měli uchazeči vybrat programy/obory právě na Vaší fakultě?

Naše studijní programy jsou koncipovány tak, aby studenty bavily a zároveň je skvěle připravily na start jejich kariéry v oboru, který vystudovali. Ve všech našich studijních programech je povinná
praxe v rozsahu od několika týdnů po celý rok. Studium na Ekonomické fakultě Technické univerzity v Liberci je díky tomu těsně provázáno s praktickým uplatněním. Teoretickou výuku doplňují
desítky přednášek odborníků z komerční sféry i veřejné správy. V bakalářském studiu máme povinnou výuku dvou odborných cizích jazyků (na výběr je angličtina a němčina, španělština,
francouzština, nebo ruština) a studenti si také mohou vybrat z velmi široké nabídky evropských i mimoevropských partnerských univerzit. V zahraničí naši studenti mohou strávit i celý jeden ročník,
aniž by museli své studium prodlužovat.

Čím je Vaše fakulta výjimečná oproti ostatním?

Mezi českými ekonomickými fakultami patříme spíše k těm menším, naši studenti jsou u nás na prvním místě. Naše fakulta je jedinečná v osobním přístupu ke studentům, panuje tu přátelská,
skoro rodinná atmosféra. U nás student není číslo, ale člověk s individuálními potřebami, kterým se snažíme vyhovět. Studenti si od začátku individuálně sestavují svůj rozvrh podle svých
preferencí a možností, poskytujeme jim perfektní informační servis prostřednictvím instagramu nebo facebooku a organizujeme pro ně spoustu společných volnočasových aktivit (od seznamováku,
přes terénní hru a hospodský kvíz až po výroční ples).
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Mezi studiem na střední a na vysoké škole je obrovský rozdíl. Studenti získají svobodu a nezávislost, ale také mají sami zodpovědnost za své studium a někdy propadnou prokrastinaci. Naši
zkušení poradci studenta jim pomohou se všemi těmito výzvami bojovat a uspět.
Technická univerzita v Liberci má navíc skvělé zázemí nejen pro studium, ale i pro sportovní a společenské vyžití. Naše vysokoškolské koleje byly několikrát vyhlášeny nejlepšími v ČR. A Liberec
se nachází na úpatí malebných Jizerských hor, Ještědsko-kozákovského hřbetu a Lužických hor.

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Nejvíc nás baví uchazeči, kteří jsou nápadití, tvořiví, podnikaví, cílevědomí a otevření novým výzvám a životním zkouškám. Naši studenti jsou zajímaví a jejich největší devizou je touha zlepšovat
se, růst a rozvíjet znalosti a dovednosti v oblasti managementu, ekonomie, služeb, mezinárodního obchodu, cestovního ruchu nebo informatiky.

Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?

Nejlepší přípravou na přijímací řízení na Ekonomickou fakultu Technické univerzity v Liberci je nepodcenit maturitu a případně si pro jistotu udělat scio testy. A nejlepší přípravou na posun ze
střední na vysokou školu je projít si náš instagram, facebook nebo webovky a přijet na konci léta na seznamovák.

Jak se fakulta snaží oslovovat uchazeče o studium?

Hodně spoléháme na virální šíření zkušeností se studiem od našich současných a minulých studentů. Věříme, že předávání reálných zkušeností prostřednictvím ústního doporučení nebo
sociálních sítí je ta nejlepší reklama. Proto jsme hodně vidět na sociálních sítích, ale navštěvujeme také osobně střední školy a necháváme naše současné studenty, aby se s žáky středních škol
podělili o své dojmy ze studia u nás. Ve spolupráci s Libereckým krajem pořádáme projektové dny, během kterých k nám přicházejí nejen maturitní ročníky, ale i mladší žáci středních škol a
seznamují se s univerzitním prostředím a s našimi vysokoškolskými pedagogy.

(zpět na úvod)

Fakulta informatiky a managementu UHK

prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., děkan

Proč by si měli uchazeči vybrat programy/obory právě na Vaší fakultě?

Z reakcí našich studentů a absolventů dobře víme, že oceňují atraktivní programy, v nichž propojujeme znalosti a dovednosti z ekonomiky, podnikání a informačních technologií. Výběrem
studijního programu si student volí, zda se chce spíše věnovat ekonomii a podnikání, cestovnímu ruchu, informačnímu managementu, aplikované informatice nebo datové vědě, která patří mezi
zaměstnavateli k nejžádanějším oborům na pracovním trhu. Naši absolventi jsou potom velmi dobře uplatnitelní v praxi. Nabízené studijní programy a jejich konkrétní obsah navíc každoročně
konzultujeme se zaměstnavateli a absolventy. I díky tomu pozná většina našich studentů svého budoucího zaměstnavatele už během svého studia na fakultě.

Čím je Vaše fakulta výjimečná oproti ostatním?

Kdybych měl vypíchnout pouze tři skutečnosti, na které jsme opravdu hrdí, v první řadě rád uvedu, že titul Fakulta roku mezi fakultami s ekonomickým zaměřením jsme jako jediní za posledních
sedm let získali hned dvakrát. Sídlíme v moderním kampusu a do naší budovy pravidelně investujeme tak, aby poskytovala nadstandardní podmínky ke studiu, relaxaci, ale i k aktivnímu
studentskému životu podporovanému mnoha živými organizacemi a spolky. A tím se dostávám i ke špičkové esportové učebně, kterou se v tuto chvíli mohou pochlubit jen dvě české univerzity.

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Přijímáme uchazeče se zdravým sebevědomím, s motivací učit se novým věcem a hlavně se zájmem o obor. Nezáleží nám tolik na tom, odkud uchazeč přichází a co všechno už z oboru zná či
umí. Důležité je, aby na sobě chtěl pracovat. Se vším ostatním už rádi pomůžeme.

Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?

Žádná speciální příprava není vyžadována, ale jelikož hledáme aktivní a motivované studenty, existuje spousta možností, jak si své místo na fakultě vybojovat už před přijímacími zkouškami. Podle
zvoleného oboru má uchazeč možnost prominutí přijímací zkoušky z matematiky na základě výsledku maturitní zkoušky z matematiky či matematiky+, umístěním v soutěžích jako je matematická či
logická olympiáda, SOČ, Amavet, České hlavičky a dalších. Na jiných oborech lze prominout přijímací zkoušku z jazyka na základě certifikované zkoušky. A pokud bude uchazeč skládat přijímací
zkoušky, doporučuji přípravné kurzy organizované fakultou. Všechny podrobnosti k přijímacím zkouškám, možnostem jejich prominutí i k přípravným kurzům jsou na našem webu.

Jak se fakulta snaží oslovovat uchazeče o studium?

Maturantům jsou určeny zejména naše Dny otevřených dveří, programy Zažij den vysokoškoláka na vlastní kůži nebo FIMka LIVE, které potenciálním zájemcům umožňují nahlédnout do našich
prostor individuálně a poznat život na fakultě v doprovodu našich studentů. Pro uchazeče jsou současní studenti fakulty tím nejlepším zdrojem informací a zodpoví úplně všechny dotazy.

Pro nižší ročníky středních škol pořádáme výjezdy na partnerské školy, zveme je na Noc vědců, Investiční fórum, Den Pí nebo na přednášky zvaných osobností. Pro studenty SŠ a žáky ZŠ
organizujeme během roku různé soutěže a i tímto způsobem podporujeme a hledáme talenty.

Veškerá nabídka pro uchazeče je přehledně dostupná na webu www.mojeuhk.cz/fim.

(zpět na úvod)

Fakulta sociálně ekonomická UJEP

Mgr. Ondřej Moc, Ph.D., děkan

Proč by si měli uchazeči vybrat programy/obory právě na Vaší fakultě?

Jsme jedinou veřejnoprávní vysokou školou, která v našem regionu poskytuje vzdělávání v originálním portfoliu programů – ekonomika a management, regionální rozvoj a veřejná správa a sociální
práce. Studium zde stojí na třech pevných pilířích – vysoké odbornosti, příjemné atmosféře a výjimečných šancích vyniknout. Studenti, kteří by se rádi věnovali vědě a výzkumu, najdou na fakultě
široké spektrum uplatnění. Působí zde řada excelentních vědeckých týmů, do jejichž projektů je možné se zapojit. Naším cílem také je, aby studenti v co největší míře vyrazili do zahraničí – ať už na
studium nebo praktickou stáž. Naše fakulta je pro trh práce zavedenou značkou. Zaměstnavatelé vědí, že naše škola přizpůsobuje studium praxi. Co se naučíte v lavicích, obratem vyzkoušíte na
stážích doma nebo v zahraničí.

Čím je Vaše fakulta výjimečná oproti ostatním?

Nevšední kombinace programů, široká paleta uplatnění, propojení teorie a praxe, příjemná atmosféra a úzké propojení mezi studenty a vyučujícími. Osobní iniciativy studentů si u nás velmi vážíme
a individuální přístup studentům dává šanci být i u zajímavých událostí odborného charakteru. Musíme zmínit také naše zcela nové a unikátní laboratoře behaviorálních studií – komplex laboratoří
pro výzkum lidského chování se špičkovou technikou. Chování totiž nezajímá jen biology, ale také právě ekonomy nebo marketingové experty. Ekonomie je velmi univerzální věda, která má své
místo napříč širokým spektrem lidského uvažování – od udržitelnosti až po dopravu budoucnosti. To vše budou moci studenti na naší fakultě zažít na vlastní kůži.

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Ideální uchazeči jsou všichni, kteří mají chuť se vzdělávat, mají zájem o obor a baví je o věcech přemýšlet. Vůbec se neomezujeme na absolventy středních ekonomických škol a gymnázií, naše
dveře jsou otevřené i jiným oborům, klíčová je motivace a schopnost kriticky myslet.

Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?

V případě programu Ekonomika a management je klíčové dobře se připravit na testy SCIO. Strategií je mnoho, nejdůležitější je určitě neztratit sebevědomí a používat zdravý rozum. Po přijetí je
potom výhodou absolvovat přípravné kurzy matematiky a cizího jazyka, pořádané fakultou, které vám pomohou vytvořit „pojistku“ proti případnému překvapení z vysokoškolského studia. Pokud
chcete studovat regionální rozvoj, můžete zvolit SCIO testy nebo přijímací zkoušky ze všeobecného přehledu přímo u nás, v případě sociální práce se můžete rozhodnout mezi SCIO testy a
vyplněním portfolia. Zásadní je zkrátka chtít.

Jak se fakulta snaží oslovovat uchazeče o studium?

Největší novinkou je, že od příštího školního roku otevíráme studentům středních škol naše zcela nové a unikátní laboratoře behaviorálních studií – komplex laboratoří pro výzkum lidského chování
se špičkovou technikou. Během programu s názvem Cesta za poznáním sebe sama studentům zábavnou formou představíme základy behaviorálních věd, provedeme je po našem univerzitním
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kampusu a na vlastní kůži budou moci vyzkoušet různé typy neuro-trenažérů. Třeba hrát fotbal pouhou myšlenkou nebo zjistit své kognitivní schopnosti.
Studenti se k nám mohou přijít podívat také v rámci tzv. Dne vysokoškoláka, při kterém se v reálném prostředí fakulty zapojí do speciálních workshopů vytvořených pro ně na míru. S těmito
workshopy pak jezdí naši kolegové i za studenty přímo na jejich střední školu.
Samozřejmostí je dále Den otevřených dveří, naše účast na akcích jako je Noc vědců nebo Veletrh vědy. Sociální sítě jsou také nedílnou součástí naší komunikace se středoškoláky.

(zpět na úvod)

Institut ekonomických studií FSV UK

doc. PhDr. Martin Gregor, Ph.D., ředitel

Proč by si měli uchazeči vybrat programy/obory právě na Vaší fakultě?

Naše studium v oblasti ekonomie a financí je v Čechách ojedinělé svojí kvalitou a zároveň i šíří – studenti získávají základy v matematické analýze, statistice, datové analýze, financích a právu.
Následně mají možnost specializovat se na řadu oblastí, které učí špičkoví akademici s bohatými mezinárodními zkušenostmi. Přínos našich programů dokazuje skvělé uplatnění absolventů ve
finančních, konzultačních a analytických pozicích v předních českých firmách a organizacích. Řada našich absolventů navíc pokračuje studiem na prestižních ekonomických školách v západní
Evropě.

Čím je Váš institut výjimečný oproti ostatním?

Náš Institut má komorní rozsah. Studenti studují ve skupinách, což jim pomáhá překonávat největší studijní výzvy. Studenti si pomáhají navzájem napříč ročníky a skvělé vztahy, které jsou cennou
devizou do profesního světa, jim zůstávají po mnoho let. Vyučující navíc znají své studenty a věnují hodně energie a času jejich originálním absolventským pracím.

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Nebojí se matematiky, má chuť se zabývat daty a baví ho analytické a logické problémy. Hodí se, pokud ho zajímají ekonomické otázky, kterých je v dnes turbulentní době bezpočet.

Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?

V přijímacím řízení je klíčová matematika a skutečně všem doporučujeme především dobře zvládat středoškolskou matematiku. Určitě se hodí, pokud budoucí studenti mají vztah k programování
a zvládají angličtinu na solidní úrovni.

Jak se fakulta snaží oslovovat uchazeče o studium?

Organizujeme Dny otevřených dveří a webináře, šíříme povědomí o IES po gymnáziích v České republice i na Slovensku a naši kolegové jsou vidět i v médiích. V dnešní době navíc máme jméno i
díky prvním generacím absolventů. Chceme být školou první volby pro motivované a analyticky orientované mladé talenty, kteří využijí inspirativní a na podněty bohaté prostředí, které nabízíme.

(zpět na úvod)

Matematicko-fyzikální fakulta UK

doc. RNDr. Mirko Rokyta, CSc., děkan

Proč by si měli uchazeči vybrat programy/obory právě na Vaší fakultě?¨

Studium na naší fakultě bych doporučil všem, kteří mají hlubší zájem o matematické, fyzikální a informatické obory, kteří chtějí porozumět hlubším souvislostem a kteří častěji než jen pouhá fakta
hledají odpovědi na otázky typu „Proč?“.

Čím je Vaše fakulta výjimečná oproti ostatním?

Naše fakulta se netají tím, že staví na hlubokých teoretických znalostech, zkoumání souvislostí a odhalování příčin. Tento přístup dělá z našich absolventů velmi flexibilní jedince, kteří jsou schopni
se v krátkém čase adaptovat na téměř jakékoli zaměstnání, které vyžaduje tvůrčí přístup. Téměř všichni absolventi naší fakulty nám po čase sdělují, že je naše fakulta naučila především logickému
myšlení, schopnosti třídit fakta a poznatky, a že to všechno jim později velmi usnadnilo vstup na pracovní trh. Ale ani praktičtěji zaměření uchazeči se nemusejí obávat, že to bude jen samá teorie.
Na teorii stavíme, ale současně máme připravenu nabídku programů, které poskytnou i solidní praktické dovednosti, ať už jde o programování, či práci se složitými fyzikálními přístroji.

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Ideální uchazeč je především uchazeč, který má chuť, motivaci a zájem dozvědět se hlubší souvislosti fyzikálních, matematických a informatických věd. Pochopitelně je dobré, když má velmi
solidní znalosti z matematiky na úrovni maturity z tohoto předmětu, případně odpovídající znalosti z fyziky či informatiky, pokud má zájem o studium těchto disciplín. Velmi dobré zkušenosti máme
se studenty, kteří v uvedených předmětech soutěžili v některé ze středoškolských olympiád. Ale ani ti, kteří tuto průpravu nemají, nemusejí mít obavu, že by naši školu nebyli schopni vystudovat.
Každému, kdo má chuť a zájem, jsme připraveni pomoci, aby případné úvodní obtíže překonal.

Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?

Určitě bych doporučil, aby složili maturitní zkoušku z matematiky a případně i z dalších profilujících předmětů, které naši fakultu charakterizují. Příprava na maturitní zkoušku je jistě tím nejlepším
způsobem, jak si středoškolské znalosti zopakovat a získat o nich před vstupem na naši školu ucelený přehled. Vážnějším zájemcům mohu určitě doporučit, aby se účastnili středoškolských
olympiád a aby se zapojili do práce našich korespondenčních seminářů či letních škol z matematiky, fyziky či informatiky. Úspěch v kteréhokoli s těchto činností (maturita, olympiáda,
korespondenční seminář) jim může otevřít dveře ke studiu na MFF UK bez přijímací zkoušky.

Jak se fakulta snaží oslovovat uchazeče o studium?

V současné době se nám jako nejúčinnější jeví diverzifikovaná komunikační strategie, tedy situace, kdy spoléháme jak na distanční, tak na prezenční komunikační kanály. Specifikem Matfyzu jsou
tzv. korespondenční semináře, do nichž se může zdarma přihlásit kterýkoliv středoškolák se zájmem o fyziku, matematiku nebo informatiku. Průběžně dostává zajímavé úlohy z těchto oborů a
následně, což je asi nejpodstatnější, i podrobnou zpětnou vazbu. To je poměrně netradiční způsob komunikace s potenciálními uchazeči o studium, který však přináší ve většině velmi kvalitní
studenty. Jistě můžeme zdůraznit, že úspěšní řešitelé jsou na Matfyz přijati bez přijímací zkoušky.

Nerezignujeme ale pochopitelně ani na účast na veletrzích vzdělávání a dalších prezentačních akcích a pravidelně pořádáme den otevřených dveří. Ten bude letos, tedy v roce 2022, 22. listopadu
a všichni zájemci jsou srdečně zváni. Dlouhodobě rozvíjíme komunikaci také na Facebooku nebo formou informativních videí na portálu studujmatfyz.cz a fakultním YouTube kanálu.

(zpět na úvod)

Fakulta ekonomicko-správní UPCE

prof. Ing. Jan Stejskal, Ph.D., děkan

Proč by si měli uchazeči vybrat programy/obory právě na Vaší fakultě? Čím je Vaše fakulta výjimečná oproti ostatním?

Jsme ekonomickou fakultou univerzity, která sídlí v Pardubicích. Z toho vychází převážná většina výhod. První je, že celá fakulta sídlí v kampusu univerzity, vše je po ruce – učebny, posluchárny,
menza, koleje, tělocvična, v docházkové vzdálenosti nákupní centra nebo centrum města. Druhou výhodou je rozsah nabízených studijních programů – od managementu, přes veřejnou správu,
finance až po systémové inženýrství a aplikovanou informatiku. V letošním roce chystáme rozšířit nabídku o nový bakalářský studijní program Digitální podnikání, který bude nabízet zájemcům
spojení managementu a dovedností v digitálním světě.
Třetí výhoda vyplývá z atmosféry na fakultě – nižší počet studentů umožňuje učitelům znát většinu studentů, mít dostatek času se jim individuálně věnovat. Právě individuální přístup a schopnost
reagovat na to, co studenti potřebují v průběhu svého studia, je důležitou výhodou oproti ostatním ekonomickým fakultám. 
Na fakultě studuje řada zahraničních studentů, se kterými je možné spolupracovat či studovat předměty v angličtině. Stejně tak je možné studovat třeba jeden semestr v zahraničí v rámci programu
Erasmus+. Pro studenty v navazujích magisterských programech nabízíme možnost získat zároveň český a německý diplom v rámci DOUBLE DEGREE nebo společný diplom s Univerzitou ve
Vilniusu v rámci JOINT DEGREE. 

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Ideální uchazeč je takový, který ví, co chce studovat a podle toho si vybral studijní program nebo specializaci. U takového předpokládáme, že má chuť studovat a učit se nové věci a také se
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aktivně do výuky zapojovat. Ideální uchazeč by se neměl bát matematiky, která je při studiu ekonomie celkem důležitá a měl by mít dobré základy cizího jazyka.

Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?

Přijímací zkoušky se na naši fakultu nedělají. Přijímáme uchazeče na základě studijních výsledků v předposledním ročníku střední školy. Zároveň v přijímacím řízení bodově zvýhodňujeme aktivní
uchazeče, kteří úspěšně složili nepovinnou maturitní zkoušku z předmětů Matematika+ nebo Matematika rozšiřující nebo se zúčastnili soutěží SOČ, Ekonomická olympiáda či Soutěž & Podnikej.
Body lze získat i za certifikovanou zkoušku z anglického jazyka. Pokud uchazeč neměl studijní výsledky ve 3. ročníku SŠ nejlepší, potom doporučujeme udělat si Test studijních obecných
předpokladů v rámci Národních srovnávacích zkoušek u společnosti Scio. Výsledky testu mu vylepší konečné pořadí pro přijetí.

Jak se fakulta snaží oslovovat uchazeče o studium?

Fakulta ekonomicko-správní oslovuje uchazeče o studium nejrůznějšími způsoby mezi které patří například Den otevřených dveří (aktuálně 11. 2. 2023), veletrh vysokých škol Gaudeamus, dále
využíváme sociální sítě a webové stránky /fes.upce.cz a studuj.upce.cz/. Zároveň zveme studenty středních škol do přednášek v rámci projektu „Ná – skok na vejšku“, kde mohou získat osobní
zkušenost, podívat se zblízka, jak to na vysoké škole funguje a dozvědět se více o fakultě. Naše programy popularizujeme i na akcích pro širokou veřejnost jako je například Noc vědců,
Vědeckotechnický jarmark, apod.

(zpět na úvod)

Fakulta managementu VŠE

doc. Ing. Vladislav Bína, Ph.D., děkan Fakulty managementu VŠE

Proč by si měli uchazeči vybrat programy/obory právě na Vaší fakultě?

Přípravě budoucích manažerů se věnujeme již více než 25 let. Z našich lavic vzešla řada velmi úspěšných absolventů, kteří jsou na vedoucích pozicích v širokém spektru organizací. Můžeme tak s
jistou mírou nadsázky říci, že dokážeme znalosti a dovednosti předat tak, aby byly pro studenty v praxi co nejvíce využitelné. V posledních letech navíc intenzivně propojujeme tradiční výuku právě
s praxí, ať už formou zapojení zástupců partnerských organizací do výuky, zpracováním odborných projektů pro partnerské organizace či nabídkou stáží. To vše studentům přináší neocenitelné
zkušenosti, které se jim hodí při hledání budoucího povolání.

Čím je Vaše škola výjimečná oproti ostatním?

Budeme-li mluvit o škole jako o celku, tedy o Vysoké škole ekonomické v Praze, pak je to jednoznačně její renomé mezi zaměstnavateli. Navzdory občasným nevhodným poznámkám směřujícím
na kvalitu studia má škola jako celek mezi zaměstnavateli špičkové jméno. Mít diplom z VŠE je zkrátka známka toho, že absolvent získal kvalitní vzdělání. K tomu všemu samozřejmě přispíváme i
my jako Fakulta managementu.

Čím je výjimečná vaše fakulta v rámci Vysoké školy ekonomické?

Naše hlavní nevýhoda je i naší hlavní výhodou. Jsme jediná mimopražská fakulta, v Praze nás tak nikdo nenajde. Sídlit v Jindřichově Hradci má však opravdu dlouhou řadu pozitiv. Tím největším
je asi to, že řadu věcí můžeme dělat po svém. Díky tomu, že je Fakulta managementu co do počtu studentů spíše menší fakultou, můžeme klást důraz na individualitu našich studentů. Každému z
nich tak můžeme věnovat osobní přístup, nejen během výuky, ale i při poskytování podpory při realizaci jejich projektů a aktivit. To vše se odráží ve velmi neformální, přátelské atmosféře. S oblibou
o sobě tvrdíme, že jsme rodina, a ono to tak ve výsledku opravdu je.

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Každý student má řadu specifik a nelze říci, která z nich jsou důležitější než ta ostatní. Rozhodně však nejraději ve svých řadách vítáme studenty, kteří jsou aktivní, kteří hledají cesty, jak realizovat
své nápady a vize, zkrátka ty, kteří se chtějí zapojit do života fakulty v co největší míře. K tomu jim vždy dáváme maximální podporu.

Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?

Jednoduchá odpověď na tuto otázku neexistuje. Nejlepší přípravou je dlouhodobé, soustavné vzdělávání se, rozšiřování si obzorů. Platí to jak pro absolventy středních škol, kteří se hlásí do
bakalářského studia, tak pro absolventy vysokých škol, kteří se hlásí do navazujícího magisterského studijního programu. Tou nejlepší přípravou pro ně vždy bude právě příprava dlouhodobá.
Jistě, vždy se dá projít intenzivní přípravou před přijímacími zkouškami, ať už prostřednictvím našich přípravných kurzů či jiných forem doučování. Pokud se však snažili dlouhodobě vzdělávat i
před nástupem na fakultu, budou mít vše daleko jednodušší.

Jak se škola snaží oslovovat uchazeče o studium?

Podstatný je pro nás osobní kontakt, v ideálním případě navíc přímo u nás na Fakultě managementu v Jindřichově Hradci. Z komentářů víme, že zažít fakultu na vlastní kůži je pro zájemce o
studium cennější než tištěná reklama či texty na sociálních sítích. Ani tyto stránky samozřejmě nepodceňujeme, ale snažíme se dávat zájemcům co nejvíce možností k tomu, aby se na fakultu
mohli dostavit osobně a zjistit tak, jak vypadá místo, kde by mohli strávit několik let svého života.

(zpět na úvod)

Fakulta podnikohospodářská VŠE

prof. Ing. Jiří Hnilica, Ph.D., děkan

Proč by si měli uchazeči vybrat programy/obory právě na Vaší fakultě?

Vnímám čtyři stěžejní důvody, proč by se měli uchazeči rozhodnout právě pro studium na FPH VŠE.

Prvním je výborné uplatnění našich absolventů v praxi. Každý uchazeč, který zvažuje studium na vysoké škole, jistě zvažuje, jaké uplatnění po studiu bude mít. Zde si myslím, že naše fakulta
nabízí velmi široké spektrum možností. I dle veřejného průzkumu mezi zástupci 230 nejvýznamnějších zaměstnavatelů v České republice má Fakulta podnikohospodářská VŠE nejlépe připravené
absolventy pro současný trh práce ze všech českých ekonomických škol.

Druhým důvodem je prestiž a kvalita studia. Ta je na naší fakultě mj. stvrzena prestižní mezinárodní akreditací EQUIS, kterou jsme získali jako jediná ekonomická fakulta v ČR a řadíme se tak
mezi 170 nejlepších fakult světa z celkového počtu 15 000 na byznys zaměřených škol. Akreditaci EQUIS získávají jen fakulty se špičkovou výukou, vynikajícími pracovníky, kvalitní vědeckou
činností a silným propojením s praxí a partnerskými firmami. Uchazeči si jistě uvědomují, že při dnešní dostupnosti studia je pro další profesní život velmi důležitá skutečnost, u jaké instituce
vzdělání získali. Prestiž vzdělávací instituce je bezesporu podstatným kritériem volby.

Třetím důvodem je mezinárodní uznání a spolupráce se zahraničními univerzitami. Obory Fakulty podnikohospodářské se pravidelně umísťují v prestižních žebříčcích The Financial Times a The
Economist. Studenti naší fakulty mohou během studia vycestovat na více než 250 univerzit po celém světě. Patří mezi ně top univerzity světa, jako je švýcarská University of St. Gallen,
francouzská HEC Paris nebo třeba kanadská McGill University. V rámci spolupráce s některými univerzitami nabízíme i výměnné studijní programy typu „double degree“, v nichž absolventi
získávají dva inženýrské tituly.

Jako čtvrtý důvod bych podtrhnul silné propojení studia s praxí a s firemními partnery. Již v bakalářských programech jsou partnerské firmy intenzivně zapojeny do výuky a dalších aktivit fakulty. V
magisterských programech již sami studenti aktivně vstupují do spolupráce s firemní praxí, např. formou řešení konkrétních projektů nebo řízených stáží. Fakulta podnikohospodářská má široké
spektrum smluvních partnerů, mezi které patří přední firmy na trhu, jako je BDA, Amazon, Henkel, KPMG, Plzeňský Prazdroj, Red Bull a mnoho dalších.

FPH VŠE aktuálně nabízí dva bakalářské studijní programy: Podniková ekonomika a management, Arts Management. Program Podniková ekonomika a management je možné studovat i v
anglickém jazyce. Druhý studijní programe, Arts management, připravuje odborníky se zaměřením na management firem, organizací a institucí pro sektor kultury.

Čím je Vaše škola výjimečná oproti ostatním?

Vysoká škola ekonomická v Praze patří mezi špičkové vzdělávací a výzkumné instituce nejen v českém, ale i celoevropském prostředí. Jsme jedinou veřejnou vysokou školou, která se zaměřuje
čistě na ekonomicko-manažerskou problematiku. Nabízíme studium na všech úrovních, od bakaláře, přes magistra až po doktorské studium, a to jak v češtině, tak v angličtině. V magisterském
stupni studia si mohou studenti vybrat z řady atraktivních vedlejších specializací, pomocí kterých mohu získat specifické znalosti a dovednosti nad rámec hlavní specializace.

Prestiž instituce a kvalita studia akcelerují uplatnění absolventů. Naši absolventi se můžou pochlubit rychlou a úspěšnou kariérou jak v českých, tak i mezinárodních společnostech.

Velikost a prestiž univerzity usnadňuje mezinárodní spolupráci. Studenti mohou v rámci studia vycestovat na studijní pobyt, k výběru mají více než 250 partnerských škol po celém světě.
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Pro uchazeče jsou jistě zajímavé i další výhody studia na VŠE, jako je moderní kampus v centru Prahy, profesionální zázemí a podpora ve studiu např. skrze rozsáhlé služby naší univerzitní
knihovny, která poskytuje rovněž konzultace, semináře, přístup do mnoha placených elektronických zdrojů a databází. Na VŠE je velmi aktivní studentský život, zmínit lze více než 40 studentských
spolků, do kterých se mohou studenti zapojit. Studenti oceňují rovněž flexibilitu nastavení rozvrhu, vysokou úroveň digitalizace, kdy většinu studijní agendy vyřídí pohodlně on-line. VŠE rovněž
rozvíjí spolupráci se svými absolventy po studiu.

Čím je výjimečná vaše fakulta v rámci Vysoké školy ekonomické v Praze?

Fakulta podnikohospodářská je výjimečná v širokém uplatnění absolventů, kteří se mohou věnovat ekonomickým a manažerským funkcím na všech úrovních řízení podniku a jiných organizací.
Absolventi se mohou uplatnit jak v podnikatelském sektoru, tak i ve státní správě a neziskovém sektoru. Uchazeči se budou moci po studiu zajímat o pracovní pozice v marketingu, personalistice,
consultingu, auditu, managementu, event managementu, projektovém managementu, sales managementu, manažerské psychologii a sociologii, logistice nebo finančním managementu. Nebo si
mohou, stejně jako řada našich absolventů, založit vlastní firmu. Studium na FPH je tedy vhodné i pro ty uchazeče, kteří ještě nemají zcela jasné představy o budoucím uplatnění, jelikož studium je
vybaví relativně univerzálním uplatněním nejen v manažerské praxi firem a dalších organizací.

Fakulta podnikohospodářská se může pochlubit prestižními mezinárodními akreditacemi, které zvyšují její mezinárodní reputaci a zvýhodňují absolventy na trhu práce. Jedná se o akreditace
EQUIS a AMBA. FPH VŠE je jediná ekonomická fakulta v ČR s mezinárodní akreditací EQUIS, čímž se řadí mezi opravdovou špičku mezi světovými fakultami byznys škol. Patříme do 1 %
nejlepších byznys škol na světě.

FPH jako fakulta zaměřená na podnikovou ekonomiku a management vyniká ve spolupráci s firemní praxí, disponuje více než 100 firemními partnery, se kterými spolupracuje nejen v oblasti
výuky, ale také vědy a výzkumu, studentských praxí, projektů a dalších aktivit. Mezi partnery fakulty patří společnosti jako BD Advisory, Unilever, APOGEO, Nestlé, Plzeňský Prazdroj, Škoda Auto
a mnoho dalších. Mezi novinky patří program mentoringu, kdy mentoři z řad firemních partnerů předávají zkušenosti a kariérně radí motivovaným studentům.

Fakulta disponuje moderními prostory kampusu, investovala do technického vybavení svých učeben, které jsou mj. připraveny pro hybridní výuku (kombinace prezenční a on-line výuky). V rámci
výuky se opírá o moderní metody a přístupy, zejména v magisterském stupni studia se využívají mj. harvardské případové studie či marketingové simulace. Na bakalářském i na navazujícím
magisterském studiu řada studijních aktivit probíhá v rámci studentských týmů.

Fakulta dbá i na aktivní spolupráci s absolventy. Promocí zde nic nekončí, dále budujeme a rozvíjíme vztahy nejen v profesní rovině. Kromě hlavní komunity absolventů FPH budujeme komunity
našich vedlejších specializací.

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Tříletý bakalářský program Podniková ekonomika a management je vhodný pro studenty se zájmem o podnikatelské prostředí. Pokud uchazeč přemýšlí o založení vlastního podniku nebo o
kariéře na manažerské pozici, pak je tento program ideální volbou. Tříletý bakalářský program Arts management je vhodný pro studenty se zájmem o kulturní prostředí, kteří zvažují kariéru na
manažerských pozicích v kulturních institucích nebo přemýšlí o vlastním podnikání v kultuře.

Ideální uchazeč má analytické myšlení a velmi dobře ovládá jeden světový jazyk. V případě oboru Arts management se navíc orientuje v oblasti kultury.

Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?

Uchazeči by měli vycházet z aktuálních požadavků na přijímací řízení, které v poslední době z důvodu pandemie mělo specifickou podobu, vycházelo se např. ze studijního průměru na střední
škole. Při splnění některých podmínek bývá možné dokládání průměrných známek nebo příjímací řízení prominout. Je dobré tedy zjistit platné informace na webu fakulty případně kontaktovat
studijní oddělení.

Uchazečům jistě pomohou vzorové testy, které fakulta poskytuje. Pomohou se zorientovat s podobou zkouškových testů a nastavit reálná očekávání.

Pro uchazeče doporučuji zkusit také přijímačky nanečisto. Ty jim umožní vyzkoušet atmosféru přijímacích zkoušek na bakalářské studium VŠE v Praze, zbavit se tak stresu z přijímacího řízení,
ověřit si připravenost ke zkoušce. Studenti dostanou zpětnou vazbu k testům, navíc i poznají prostředí VŠE. Více informací uchazeči najdou na webu https://nanecisto.vse.cz/.

Jak se škola snaží oslovovat uchazeče o studium?

Škola i fakulta využívá celou řadu možností k oslovení uchazečů. Vedle hlavního webu školy existují některé mikrostránky pro specifický účel, za FPH lze zmínit např. web MyFPH.cz, kde se
uchazeči přehledně dozví vše podstatné k přijímacímu řízení a studiu méně formálním stylem komunikace. Významnými kanály jsou pak sociální sítě. Uchazeči nás mohou potkat na řadě událostí,
jako je Gaudeamus v Praze a Brně, pořádáme Den otevřených dveří, a to jak za VŠE jako celek (prosinec a březen), tak speciálně za Fakultu podnikohospodářskou (leden). Úspěch zaznamenalo
mj. stínování výuky, kdy uchazeči mají možnost stát se na den studentem FPH. Významnou roli hrají přirozeně doporučení spokojených studentů a absolventů.

(zpět na úvod)

Fakulta informatiky a statistiky VŠE

prof. Ing. Jakub Fischer, Ph.D., děkan

Proč by si měli uchazeči vybrat programy/obory právě na Vaší fakultě?

Fakulta informatiky a statistiky VŠE se orientuje na aplikaci informatických a kvantitativních disciplín v businessu i státních institucích. Vše se u nás nějakým způsobem zabývá prací s daty, jejich
analýzou, nastavováním podnikových procesů a jejich vylepšováním převážně s pomocí IT prostředků. Tyto dovednosti v současné době potřebuje naprostá většina firem, takže naši uchazeči
mají téměř jisté uplatnění v oboru. O tom svědčí i fakt, že velké množství našich studentů pracuje v oboru už na bakalářském stupni při škole. Krom toho je to práce nesmírně zajímavá, protože v
každém zadání jdeme na jádro problému, hledáme reálné argumenty, které máme díky datům ověřené a nastavujeme procesy, které pomáhají firmám. V tomto ohledu je sbírání dat, machine
learning, umělá inteligence, vývoj informačních systémů nebo informační bezpečnost i zdrojem mnoha příležitostí pro nové věci, které nejsou běžně na první pohled zřejmé.

Čím je Vaše škola výjimečná oproti ostatním?

Jsme silně propojení s praxí a většina věcí, které se u nás řeší je nějak navázána na reálné firmy. Neděláme věci v laboratorních podmínkách, ale stavíme na businessových zadáních, která jsou
velmi dynamická a jejichž součástí je i porozumění ekonomickým souvislostem. Jsme zároveň i velmi flexibilní z hlediska nastavení rozvrhu, protože si uvědomujeme, že možnost přiměřené práce
v oboru už při studiu je dobrým doplňkem výuky.

Čím je výjimečná vaše fakulta v rámci Vysoké školy ekonomické?

Naše orientace na datové vědy, informatiku, statistiku je v rámci VŠE nejvíce exaktní a v kontextu ekonomie by se dalo říct, že i nejvíce technická. Vedle toho jsme fakulta s největším studentským
spolkem, který každý týden pořádá několik akcí, takže si dovolíme říct, že máme i bohatý studentský život, který rozhodně není jen o výuce.

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Ideálním uchazečem je pro nás člověk, který má neutrální nebo pozitivní vztah k matematice a logice a který obecně rád řeší problémy tak, aby se na jejich řešení mohl spolehnout a nestačí mu jen
intuitivní odhad. Je to člověk, který rád hledá logiku v řešení problémů a zároveň si uvědomuje, že existujeme v kontextu trhu a ekonomiky a že právě ekonomické aspekty je potřeba vždy při
řešení problémů uvažovat.

Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?

Přijímací zkoušky máme z anglického jazyka a všeobecných studijních předpokladů zaměřených na logiku, takže bychom doporučovali určitě angličtinu i matematiku na praktické úrovni. U
některých studijních programů bereme v úvahu i prospěch, Matematiku + / Matematiku rozšiřující v rámci maturity nebo umístění v celonárodních odborných soutěžích, takže to se určitě také hodí.

Jak se škola snaží oslovovat uchazeče o studium?

Uchazeče dlouhodobě oslovuje prostřednictvím komunikační kampaně Stačí se zeptat (www.stacisezeptat.cz), která umožňuje uchazečům vybrat si někoho z našich studentů a zeptat se na
všechny věci, které ho zajímají a nemyslíme tím jen studium, ale především život během studia a vše co s ním souvisí. Zakládáme si na tom, že komunikace je bez přikrášlení a reálná, abychom si
budovali s uchazeči a studenty vzájemnou důvěru, která je v nastavení životní dráhy na vysoké škole nesmírně důležitá.

(zpět na úvod)

Vysoká škola polytechnická Jihlava

8/25



doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D., rektor

Ekonomické studijní programy (Finance a řízení; Cestovní ruch)

Proč by si měli uchazeči vybrat programy/obory právě na Vaší škole?

Jsme veřejná vysoká škola (tj. škola bez školného), která nabízí studentům prakticky zaměřené vzdělání bakalářského stupně. Jelikož jsme relativně menší škola, je další naší výhodou i individuální
přístup ke studentům. Prakticky orientovaný program znamená, že velký důraz klademe na přípravu studentů pro profesní život – na výuce se podílí odborníci z praxe a součástí studia je i
dlouhodobá praxe ve spolupracujících firmách a organizacích. Škola sídlí pouze v jedné budově v sousedství autobusového nádraží, nedaleko vlakové zastávky, je tedy dobře dopravně dostupná
a vše má tzv. „pod jednou střechou“, od moderně vybaveného výukového centra, přednáškových sálů, počítačových učeben, studijního oddělení, po menzu, knihovnu a jiné součásti školy důležité
pro studentský život.

Čím je Vaše škola výjimečná oproti ostatním?

Na VŠPJ je možnost studovat jak v prezenční formě (výuka během pracovních dní), tak v kombinované formě (výuka pouze o sobotách), tj. studovat mohou i ti, kteří již nastoupili do pracovního
procesu a chtějí si doplnit vzdělání. Kombinovaná forma studia není na ostatních vysokých školách tolik rozšířená. Pro obě formy výuky máme připravené podrobné studijní materiály v elektronické
podobě (v systému Moodle), které jsou samozřejmě pro studenty zdarma. Dále se od jiných veřejných vysokých škol odlišujeme délkou odborné praxe, která je nedílnou součástí studia. Ve
studijním programu Finance a řízení je to 15 týdnů (celkem 600 hodin) praxe, u studijního programu Cestovní ruch pak 14 týdnů. Tato souvislá praxe umožňuje studentům (zejména prezenční
formy studia) se lépe seznámit s reálným chodem firmy či organizace. Pro studenty kombinované formy, kteří již pracují v oboru, je výhodou možnost požádat o uznání již reálně odpracované doby
a prokázat tak zkušenosti s tímto prostředím. Našim studentům nabízíme kromě možnosti absolvovat část studia v zahraničí (v rámci výměnných studijních pobytů v programu ERASMUS) také
tzv. International Business Week, což je projektový týden strávený na zahraniční vysoké škole (např. v Belgii, Nizozemí, Portugalsku, Německu, Lotyšsku, Polsku), kde jsou studenti zapojeni do
mezinárodních týmů a spolu řeší konkrétní problém vybrané firmy či organizace. Každý student tak má v případě zájmu velkou šanci vycestovat do zahraničí a získat tak cenné zkušenosti. Tato
zkušenost může pomoct studentům, potažmo absolventů také při ucházení se o zaměstnání.

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Ideální uchazeč by měl mít především chuť studovat a rozvíjet se v rámci vybraného studijního programu. Zároveň by měl mít zájem o využití nových poznatků v praxi a ambice v oblasti svého
dalšího rozvoje.

Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?

Na ekonomické studijní programy (Finance a řízení, Cestovní ruch) je podmínkou přijetí pouze složení maturitní zkoušky. Přesto je pro začátek studia výhodou, pokud se student částečně orientuje
alespoň v některé oblasti, ať už probírané na střední škole nebo díky zkušenostem z praxe.

Jak se škola snaží oslovovat uchazeče o studium?

Uchazeče se snažíme oslovit mnoha cestami. Primární jsou webové stránky školy a Facebook či Instagram, kde se uchazeč dozví informace o studiu a studijních plánech (včetně soupisu
předmětů a jejich náplní). Pro hlubší objasnění průběhu studia nabízíme uchazečům možnost zhlédnutí videí s komentářem k jednotlivým studijním programům (videa jsou volně dostupná na webu
školy), nebo zveme na Den otevřených dveří, tj. na osobní návštěvu školy a možnost popovídat si s našimi studenty. Účastníme se i veletrhů typu Gaudeamus, kde se potenciální uchazeči mohou
zeptat na to, co je o škole či o studiu zajímá. Pro potenciální uchazeče ze středních škol v Kraji Vysočina či z bezprostředně sousedících krajů pořádáme i odborně zaměřené soutěže (o účetnictví,
o finanční gramotnosti atd.) či přednášky na odborná témata, a to buď na dané střední škole anebo přímo v prostorách VŠPJ.

(zpět na úvod)

Vysoká škola technická a ekonomická v Českých Budějovicích

Ing. Vojtěch Stehel, MBA, PhD., rektor

Proč by si měli uchazeči vybrat programy/obory právě na Vaší škole?

Vysoká škola technická a ekonomická v Českých Budějovicích je mladá veřejná vysoká škola s moderním přístupem a unikátním zaměřením. Student u nás dostává více než je běžným
standardem. Unikátním zaměřením je orientace na praxi, která je provazována napříč celým studiem od výuky, do které se zapojují experti z praxe, spolupráce na projektech pro průmyslové
partnery až po dlouhodobou praxi ve firmách, která trvá nadstandardní dobu celý semestr. Takto dlouhou praxi v podnicích si chválí studenti i společnosti. Absolventi si pak následně lépe hledají
uplatnění na trhu práce.

Čím je Vaše škola výjimečná oproti ostatním?

Jsme jediná technická vysoká škola na jihu Čech. Unikátní je u nás doba praxe, po kterou studenti docházejí do firem – trvá celý jeden semestr. Probíhá u nás velký počet projektů ve spolupráci s
firmami, do kterých zapojujeme studenty. Otevírá se jim tak možnost podívat se přímo do výroby. Také si mohou udělat stáž v zahraniční firmě nebo vyjet během studia do ciziny. Podmínky pro
zahraniční výjezdy jsou u nás velmi příznivé. Máme vlastní sportovní spolky (hokej, florbal, fotbal, e-sport, šachy) a naše týmy se pravidelně umisťují na vyšších příčkách univerzitních lig.
Podporujeme mladé podnikatele, start-upy a freelancery přes Kariérní centrum. Brzy pro ně otevřeme také coworkingové centrum s poradenstvím a dalšími službami.

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Vítáme všechny zájemce o studium technických i ekonomických programů, kteří mají chuť ke studiu a splní náležitosti přijímacího řízení. Na VŠTE mohou studovat i lidé se speciálními
vzdělávacími potřebami, kterým pomáháme v rámci Bezbariérového centra. U Bezbariérového centra bych se rád na chvíli zastavil, neboť jsme do této oblasti v poslední době trochu více
investovali, a i díky tomu se můžeme pochlubit skokovým nárůstem studentů, kteří toto centrum využívají a i tím, že jeden z našich absolventů je držitel zlaté medaile v paralympiádě.

Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?

U bakalářských studijních programů nejsou přijímací zkoušky, ale rozhoduje se na základě prospěchu z předposledního ročníku na střední škole. Výhodou je mít ze střední školy základní znalosti
daného studijního programu, pro který se uchazeč rozhodne. Pokud však chce uchazeč změnit obor a začít studovat po ekonomce například techniku, rádi mu poskytneme všechny potřebné
znalosti a bude si tak moct zapsat volitelné předměty, které doplní jeho znalosti, nebo využít Suport centra, což je oddělení, které pomáhá studentům, pokud jim nějaká látka chybí nebo něco
nestihli na hodině.

Jak se škola snaží oslovovat uchazeče o studium?

Jako škola se snažíme vždy nabídnout něco navíc. Základem je kvalitní studium, vedle kterého u nás může být student úspěšný sportovec, reprezentant či podnikatel. Kdo by si nás rád prohlédl
„z blízka“ rádi jej přivítáme na dnech otevřených dveřích, výstavách vysokých škol či sportovních akcích. Veškeré informace pak uchazeči najdou na našich webových stránkách www.VSTECB.cz

(zpět na úvod)

Panevropská univerzita, a.s.

Ing. Vladimír Dragon, obchodní ředitel

Proč by si měli uchazeči vybrat obory právě na Vaší škole?

Protože dbáme na neustálý rozvoj, inovativní myšlení, sebevzdělávání a samostatnou tvůrčí práci pedagogů i zaměstnanců školy, kteří se k sobě navzájem i ke studentům chovají otevřeně a
transparentně. Protože chceme být součástí přerodu mladých lidí v průběhu jejich studia. Ke všem studentům přistupujeme vždy vstřícně, otevřeně, rovnocenně a na partnerské bázi a
podporujeme je v naplňování jejich snů a vizí. Studenti naší profesní univerzity jsou vzdělávání výukou založenou na výsledcích, znalostech a dovednostech. Tyto procesy a činy vedoucí k daným
výsledkům mají individuální charakter, podmíněný osobní zodpovědností a osobním přístupem k dosažení potřebných kompetencí.
Díky výše zmíněnému přístupu jsme se stali profesní univerzitou – všechny naše akreditace jsou profesně zaměřené, což znamená, že pokud si uchazeči vyberou ke svému studiu například oblast
Letectví, Marketingových komunikací, Práva, Cestovního ruchu, Financí, Podnikání a managementu, Bezpečnostních studií, Řízení lidských zdrojů a dalších, tak v průběhu výuky budou pracovat
na případových studiích jednotlivých oblastí, potkají kolegy z praxe, úspěšné podnikatele, ale i skvělé akademiky. Po novele vysokoškolského zákona jsme jedinou soukromou vysokou školou,
která získala univerzitní status a zároveň doktorské studium pro oblast Podnikání a managementu. Máme nejširší nabídku profesně akreditovaných studijních programů na poli soukromého
vysokého školství. Zároveň je možné studovat některé programy v anglickém jazyce. To vše díky nejkvalitnější akademickému týmu a propojením z veřejným i soukromým sektorem. 
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Čím je Vaše škola výjimečná oproti ostatním?

Jsme inovativní – máme nové studijní programy, které aktuálně na trhu veřejných ani soukromých vysokých škol nenajdete. Digitální ekonomika a společnost, Digitální ekonomika a společnost –
Digitální makléř, Lokální a globální ekonomika, Provoz a řízení letecké dopravy – specializace Bezpilotní letecké systémy Drony. V průběhu ekonomických změn a pandemie jsme nezaháleli a
vytvořili novou strukturu studijních programů, kteří reagují na stávající a budoucí trendy. 
Centrum kariéry a rozvoje - Centrum kariéry a rozvoje pomáhá studentům, kteří hledají místo, kde by mohli absolvovat svoji povinnou praxi. Profesně a odborně zaměřené studijní obory si přímo
říkají o získávání praktických zkušeností v provozu reálných organizací, se kterými škola má, nebo v budoucnu bude mít navázané partnerské smlouvy, na jejichž základě budou tyto stáže
organizovány. Zároveň pořádáme Kariérní dny, díky kterým jsou studenti přímo v kontaktu s našimi partnery. V průběhu roku zveřejňujeme pro studenty vybrané nabídky práce našich partnerů.
Zároveň máme portál, na kterém zveřejňujeme naše odborníky z praxe ve výuce.
Máme jedinečný doktorský studijní program Podnikání a management, který umožňuje absolventům magisterských studijních programů rozvíjet schopnosti samostatné tvůrčí práce v oblasti
výzkumu a vývoje. Doktorské studium je zaměřeno na vědecké bádání a samostatnou tvůrčí činnost se zaměřením na oblast podnikání a managementu. Univerzita tím dává příležitost k výchově
vlastních vědeckých pracovníků a zároveň dává možnost všem, kteří si chtějí v rámci své kariéry rozšířit vzdělání.
Připravili jsme pro lidi z praxe profesní MBA programy. Opět vycházíme z potřeb trhu a máme v nabídce programy zaměřené na oblasti, které u nás nenajdete.
MBA Management velení – zaměřený na zásadní kompetence při nečekaných bezpečnostních událostech. Kromě teorie studenti absolvují i praktický výcvik. www.managementveleni.cz 
MBA REALITY – v oblasti realit je na trhu vzdělávání velká díra. Proto máme akreditovaný bakalářský studijní program Digitální ekonomika a management – Digitální makléř s MBA –
www.studujreality.cz a zároveň i samostatný MBA program. Studenti tohoto programu si mohou zároveň složit i zkoušku odborné způsobilosti, která je nezbytná pro práci realitních makléřů.
MBA PRŮVODCE V CESTOVNÍM RUCHU – rovněž jsme akreditovali bakalářský studijní program Cestovní ruch a turismus – Průvodce v cestovním ruchu s MBA – www.pruvodcesmba.cz.
Studenti tohoto programu si mohou zároveň složit i zkoušku odborné způsobilosti, která je nezbytná pro práci průvodce.
MBA pro manažery a podnikatele – nejúspěšnější MBA program u nás, který si oblíbili naši absolventi a ve kterém se studenti setkají s nejlepšími lektory z praxe v daných oblastech.

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Ideální uchazeč neexistuje. Vše je o motivaci a chuti splnit si své úkoly, cíle, sny. Kromě vědomostí si zakládáme i na mentoringu. Snažíme se ve studentech probouzet zájem a hlad po vzdělání,
učíme je být zodpovědnými za své rozhodnutí a činy, ukazujeme jim cestu a předáváme jim zkušenosti. Jsme součástí přerodu těchto mladých lidí během studia a to je naše mise.

Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?

My nemáme přijímací zkoušky. Doporučujeme středoškolákům a našim uchazečům, ať si detailně přečtou veškeré informace o našich studijních programech. Zhodnotí si sami, zdali je to oblast,
které se chtějí věnovat. Nabízíme jim kontakt s našimi ambasadory – studenty v klientském centru, kde se mohou přijít na cokoliv zeptat.

Jak se fakulta snaží oslovovat uchazeče o studium?

Navštěvujeme střední školy, připravujeme program pro střední školy u nás na univerzitě, jsem v kontaktu s uchazeči na sociálních sítích, pořádáme dny otevřených dveří.

(zpět na úvod)

Unicorn University

prof. Ing. Jan Čadil, Ph.D., rektor

Proč by si měli uchazeči vybrat programy/obory právě na vaší škole?

Především proto, že nabízíme programy (naleznete je na webových stránkách školy www.unicornuniversity.net), které jsou sestaveny ve spolupráci s partnery, a odpovídají tak současným
požadavkům trhu práce. Jde navíc o velmi perspektivní obory zaměřené na informační technologie, analýzu dat a management. Naši absolventi mají záruku, že se na trhu uplatní.

Čím je vaše škola výjimečná oproti ostatním?

Máme vysoce propracovaný e-learning, výuka je digitalizovaná, moderní a umožňujeme i studium plně online, díky čemuž u nás máme i studenty například z Austrálie. Také bych vyzdvihl
praktickou orientaci výuky, studenti na workshopech řeší řadu reálných projektů od korporátních zadavatelů. Každý student si musí projít semestrální praxí, kterou je možné absolvovat v našich
partnerských firmách, a neukončí tak studium s prázdným životopisem. Unicorn University je výjimečná i proto, že se studenti podílí na reálných projektech pro skutečné klienty.

Dlouhodobě také podporujeme vědeckovýzkumné aktivity z oblasti vývoje softwaru a cloudových řešení, internetu věcí a Big Data. Ve spolupráci s Matematicko-fyzikální fakultou Univerzity
Karlovy v Praze, Fyzikálním ústavem Akademie věd ČR a s dalšími institucemi se naši studenti podílí na vývoji cloudové aplikace produkční databáze pro vnitřní detektor experimentu ATLAS v
CERN. Navíc díky spojení se společností Unicorn jsme schopni pružně reagovat na vývoj a potřeby pracovního trhu.

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Musí mít hlavně chuť se učit a chápat, že získání znalostí a dovedností je třeba věnovat potřebný čas.

Jakou přípravu byste uchazečům doporučili?

Uchazeč by měl mít alespoň základní znalost anglického jazyka, a to na úrovni A2. Stejně tak je výhodou i znalost matematiky a logiky. Nicméně není to podmínkou. Pokud si uchazeč není jistý,
rádi mu pomůžeme s přípravou či doučením se. Zajišťujeme například matematický proseminář, kde si zopakují středoškolskou matematiku tak, aby mohli plynule navázat.

Jak se škola snaží oslovovat uchazeče o studium?

Pořádáme přednášky na partnerských středních školách, ve kterých se zaměřujeme na aktuální témata ze světa IT a ekonomie.

Také jsme velmi aktivní na sociálních sítích jako Facebook, Instagram nebo LinkedIn, kam přidáváme nejen novinky z Unicorn University, ale i příběhy našich studentů, absolventů a vyučujících ať
už ve formě rozhovorů, nebo článků.

Samozřejmě pravidelně pořádáme i Den otevřených dveří, kde mohou uchazeči vidět prostředí naší školy a mohou se zeptat na cokoliv, co je v rámci studia zajímá, nejen vyučujících, ale i
studentů. Zároveň si mohou vyzkoušet naše online studijní materiály.

Dvakrát ročně pořádáme Unicorn University Open, což je celodenní konference, která je pokaždé zaměřená na aktuální témata ze světa informačních technologií a byznysu. Je určena nejen
studentům, ale i uchazečům a široké veřejnosti. Jednotlivá témata jsou přibližována odborníky z praxe, kteří pracují v předních technologických společnostech nebo ve významných bankovních a
finančních institucích.

V minulosti se Unicorn University Open věnovala například otázkám spojeným s digitálním vzděláváním, e-mobilitě, průmyslu 4.0, internetu věcí, e-commerce scéně nebo investování. Mezi řečníky
byli významné české i zahraniční osobnosti, jako je Per Christian Honningsvåg, Tomáš Zdechovský, Simona Kijonková, Vladimír Kovář, Petr Mára, Michal Vodrážka či Zdeněk Businský.

Tato konference má dlouhou tradici a v České republice je výjimečná tím, že nabízí jak přehled toho nejnovějšího ze světa IT, tak zároveň odborné pohledy, případové studie a otevřenou diskusi.

(zpět na úvod)

Moravská vysoká škola Olomouc, o.p.s.

doc. Ing. Jarmila Zimmermannová, Ph.D., rektorka

Proč by si měli uchazeči vybrat obory právě na vaší škole?

Protože přistupujeme k výuce trochu jinak než ostatní vysoké školy. Máme hodně seminářů, studenti pracují v týmech a ve výuce používáme například simulační hry. Osvědčil se nám i princip
realizace semestrálních projektů, kdy zadání přináší konkrétní firma – studenti tak mohou pracovat na reálných zadáních a bavit se o nich přímo s majiteli firem či manažery.

Studentům v rámci akreditovaných oborů nabízíme rovněž profilace, mohou si zaměřit volitelné předměty do oblasti, která je nejvíc baví.

Čím je vaše škola výjimečná oproti ostatním?

Jako první vysoká škola v ČR jsme získali profesní akreditace. Odlišuje nás tak míra spolupráce s firmami. Nechceme vychovávat pouze budoucí vědce, ale především lidi, kteří své znalosti a
dovednosti jednoduše uplatní v praxi. I díky tomu máme v České republice jednu z nejvyšších uplatnitelností absolventů.
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Naše škola se hodně zaměřuje na mezinárodní spolupráci, například je jedním ze zakládajících členů Centra česko-izraelských inovací a partnerství. Spolu s tím nabízíme studentům možnost
vycestovat na studijní pobyty a stáže do zahraničí. Díky vysoké míře internacionalizace školy máme mnoho zahraničních partnerů, zejména v Evropě. Studenti si mohou vybrat ze široké škály zemí,
kam lze v rámci studia vyjet. Nechybí ani příležitosti potkat zahraniční studenty a partnery přímo v Olomouci, ať už ve výuce, při řešení projektu či v rámci International Week. Podporujeme různé
formy a způsoby, jak mohou studenti získat nové zkušenosti a komunikovat v mezinárodním prostředí.

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Každý uchazeč je jiný, není potřeba hledat ideál. Vždy hodně záleží na směru, kterým se chce konkrétní student po absolvování vydat. Platí ale, že uchazeč by měl být komunikativní, nebát se
postavit za svůj názor a na věci nahlížet kriticky. Hlavně by měl mít jasno v tom, co od života a školy očekává a kam směřuje.

Velice si zakládáme na individuálním přístupu. Každý student má své silné stránky, které mu u nás pomůžeme rozvíjet. Od vyučujících může očekávat pomocnou ruku a maximální podporu v tom,
co ho, respektive ji, baví.

Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?

Na naší škole neprobíhají klasické přijímací zkoušky, studenti píší motivační dopis, životopis a dokládají maturitní vysvědčení. S odkazem na předchozí otázku bych zdůraznila právě osobní
motivaci. Nejlepší studenti totiž většinou nejsou ti, kteří měli na střední škole samé jedničky, ale ti, kteří vědí, co chtějí a jdou si za svým snem a cílem. Proto je pro nás po vzoru řady amerických
univerzit důležitý právě motivační dopis.

Jak se škola snaží oslovovat uchazeče o studium?

Češi jsou šikovní, ale neumí se prodat. To bychom chtěli změnit. Intenzivně proto spolupracujeme se středními školami, pomáháme jim s vedením výuky odborných seminářů a připravujeme pro ně
různé soutěže, simulační hry a workshopy. Je potřeba studentům ukázat, že se ekonomických oborů nemusí bát, a že studium na ekonomické škole není jen nudná soustava rovnic.

V loňském roce tak vzniklo při naší škole Krajské centrum podpory podnikavosti, v rámci kterého se snažíme studenty nejenom vzdělávat, ale především motivovat, aby se nebáli lidově řečeno „jít
s kůží na trh“. To je něco, s čím v českém prostředí často bojujeme. I proto jim dáváme cenný feedback a podporu například k tomu, jak založit vlastní start-up. Podnikatelského ducha na MVŠO
rozvíjíme od začátku.

(zpět na úvod)

Vysoká škola PRIGO, z.ú.

doc. Mgr. Ing. Zuzana Machová, Ph.D., rektorka

Proč by si měli uchazeči vybrat programy/obory právě na Vaší škole?

Vysoká škola PRIGO poskytuje vzdělávání ve studijních programech, které nejsou na jiných vysokých školách v této podobě realizovány. Nově je to zejména studijní program Ekonomika a
Management, který je zaměřen na oblast managementu, avšak v širokém a nadčasovém pojetí. Nejedná se tedy o běžné studium podnikové ekonomiky. Absolventi tohoto programu budou
univerzálními manažery schopnými řídit nejen soukromou firmu, ale také například neziskovou organizaci nebo finanční úřad. Tradičně pak nabízíme studium Hospodářské politiky a správy. Tento
program je zaměřen na aplikovanou makroekonomii a jeho absolventi se uplatní zejména jako makroekonomičtí analytici v bankách a velkých korporacích. Studovat u nás lze pouze v prezenční
formě studia, neboť si zakládáme na osobní komunikaci a odborném dialogu se studenty. Všechny programy pak nabízíme v českém i anglickém jazyce.

Čím je Vaše škola výjimečná oproti ostatním?

Vysoká škola PRIGO nabízí studium srovnatelné svým pojetím s prestižními zahraničními univerzitami. Již samotné přijímací řízení je výjimečné. Na rozdíl od jiných vysokých škol přijímací zkoušky
realizujeme, ale naším cílem není primárně ověřovat faktické znalosti. Zajímá nás zejména motivace uchazeče ke studiu. Proto je součástí přijímacího řízení především povinnost uchazeče zaslat
společně s přihláškou ke studiu motivační dopis a poté probíhá motivační pohovor. Máme zájem o studenty, kteří se chtějí skutečně něco dozvědět a pracovat na sobě. Studium poté probíhá
projektově s využitím moderních technologií a výuka je vedena špičkovými pedagogy včetně kolegů ze zahraničí. Soustředíme se na rozvoj kritického myšlení a moderní výukové metody. Studenti
bakalářských programů u nás mají také možnost zapojit se do paralelního programu Competences for Master´s Degree, v jehož rámci je připravíme na navazující studia na zahraničních
univerzitách.

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Ideální uchazeč je motivovaný uchazeč. Musí zejména chtít studovat a něco se dozvědět, pracovat na sobě a chodit do školy. A pozor – to i mimo výuku. Na naše studenty čeká skvělý kolektiv a
mnoho mimoškolních aktivit, které sice nejsou povinné, ale mohou mimo jiné zásadním způsobem ovlivnit budoucí uplatnění našich absolventů nejen v dalším studiu, ale i v zaměstnání.

Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?

Součástí přijímacího řízení jsou na jednu stranu také testy studijních předpokladů nebo v případě navazujícího studia odborných znalostí. K těm samozřejmě doporučujeme literaturu uvedenou na
našich webových stránkách. Na druhou stranu primární jsou stále motivační dopis a pohovor, kde od uchazeče očekáváme, že nás přesvědčí o tom, že má skutečný zájem stát se naším
studentem.

Jak se škola snaží oslovovat uchazeče o studium?

Uchazeče o studium se snažíme oslovit standardními cestami, tedy prostřednictvím webových stránek, videí, sociálních sítí, veletrhů či rádiových spotů. Od příštího roku se však mohou zájemci o
studium na PRIGO těšit na velmi zajímavé rubriky na našem Instagramu a také na osobní setkání a akce přímo na středních školách a pro střední školy.

(zpět na úvod)

Vysoká škola logistiky o.p.s.

prof. Ing. Václav Cempírek, Ph.D., DBA, rektor

Proč by si měli uchazeči vybrat program Logistika právě na Vaší škole?

Vysoká škola logistiky (VŠLG) byla první a stále je jedinou vysokou školou v ČR svým zaměřením na logistiku. Připravuje studenty v bakalářském studijním programu Logistika ve specializacích
Logistika v dopravě, Logistika ve službách a Informatika pro logistiku. V navazujícím magisterském studijním programu Logistika si studenti mohou zvolit zaměření podle zájmu na řízení procesů v
dopravě, ve výrobě a ve službách a na informační technologie. Vysoká škola logistiky nabízí také studijní program MBA se zaměřením na logistiku, který je určen absolventům magisterských
studijních programů.

Studovat lze v sídle školy v Přerově, ale i na edukačních centrech v Praze a v Bratislavě. Úspěšní absolventi mají vysoké uplatnění na trhu práce.

Čím je Vaše škola výjimečná oproti ostatním?

V porovnání s jinými vysokými školami se můžeme pochlubit jedinečností v přípravě absolventů pro obor logistika. Žádná jiná škola nemá studijní program tak úzce zaměřen na logistiku jako
VŠLG. Dále lze vyzdvihnout provázanost teoretických znalostí s praktickými dovednostmi ověřenými v odborných učebnách a laboratořích a při praktické výuce na praxích ve výrobnách i
nevýrobních institucích. V rámci bakalářského i magisterského studijního programu studenti absolvují, povinou praxi v délce 12 a 6 týdnů. Škola velmi úzce spolupracuje s významnými
společnostmi, firmami a veřejnými institucemi.

Cílem vysoké školy je udržet tempo s technologickým pokrokem ve výrobních a logistických firmách a trvale zajistit potřebnou propojenost teorie s praxí.

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Podmínkou pro zahájení přijímacího řízení je ukončení úplného středního vzdělání s maturitou a podání přihlášky ke studiu ve stanoveném termínu, včetně příloh a uhrazení poplatku za úkony
spojené s přijímacím řízením. Ideální uchazeč by měl mít velmi dobrý vztah k vybrané specializaci, tj. dopravě, logistice, informačním technologiím a problematice služeb. Přijímací řízení je
zahájeno doručením a přijetím písemné přihlášky ke studiu a ukončeno rozhodnutím rektora o přijetí nebo nepřijetí uchazeče o studium. Účast u přijímacího řízení zahrnuje osobní pohovor a
předběžnou volbu bakalářského studijního oboru. Pro navazující magisterský studijní program je u přijímacího řízení pouze osobní pohovor (viz www.vslg.cz).

Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?
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Protože curriculum zahrnuje předměty základních teoretických znalostí z oblasti matematiky, fyziky, statistiky, cizích jazyků a další odborné předměty např. logistiku jednotlivých druhů dopravy,
zpětnou logistika, výrobní logistiku, city logistiku, operační výzkum, informatiku, ekonomické předměty a právní disciplíny, je žádoucí, aby uchazeči měli dobré středoškolské znalosti z matematiky
a fyziky. Rovněž je vhodné, když v rámci brigádnické činnosti s cílem si přivydělat, vykonávají práci v oborech zaměřených na logistiku, dopravu, informatiku anebo služby, dle své budoucí
profilace. Získané znalosti následně využijí ve studiu při zpracovávání semestrálních prací.

Jak se škola snaží oslovovat uchazeče o studium?

Uchazeče oslovujeme formou rozhovorů o vysoké škole v tištěných médiích, které jsou veřejně dostupné anebo ve firemních odborných časopisech a novinách. Pravidelně se zúčastňujeme
veletrhů určených pro střední školy na téma „Kam dál po maturitě“, veletrhu Gaudeamus, který propaguje především vysokoškolské vzdělávání v Česku a na Slovensku, částečně se zaměřuje i na
celoživotní vzdělávání, pomaturitní studium a studium v zahraničí. Každoročně se koná v Brně, Praze a Nitře. Jedná se o jednu ze stěžejních akcí v oblasti pomaturitního vzdělávání s dlouholetou
tradicí.

Daří se nám individuálně propagovat studijní program na středních školách, se kterými dlouhodobě spolupracujeme. Zde oceňujeme bezprostřední kontakt se studenty maturitních ročníků.

Studenty kombinované formy studia oslovujeme na veletrzích, seminářích a odborných akcích se zaměřením na logistiku a dopravu.

(zpět na úvod)

AMBIS vysoká škola, a.s.

studijní oddělení

Proč by si měli uchazeči vybrat programy/obory právě na Vaší škole?

Ambis VŠ připravuje studenty na to, aby uspěli v práci i v životě. Obor Ekonomika a management podniku je vhodný nejen pro budoucí podnikatele, ale také pro uchazeče, kteří se chtějí uplatnit na
vedoucích/manažerských pozicích. Díky oboru se naučí řídit všechny součásti firmy. Budou umět komunikovat s klienty, podřízenými i partnery. Osvojí si rétorické a prezentační techniky. Zvládnou
řídit velké týmy, ale i prosperující firmy.

Součástí studijního programu jsou i tzv. zaměření. Zaměření je složeno z předmětů, díky kterým se zvýší důraz na oblast, ve které chcete odborně růst. Po dokončení bakalářského studia získáte z
vybraného zaměření certifikát. Certifikát zvyšujete atraktivitu absolventského profilu.

Čím je Vaše škola výjimečná oproti ostatním?

Klademe důraz na úzké propojení teorie s praxí a na využití poznatků ze studia v reálném životě. Na Ambis VŠ vyučují odborníci z praxe, kteří mají několikaleté zkušenosti v daném oboru a
předávají studentům maximum. Součástí studia je odborná praxe, během které si studenti rozšíří praktické dovednosti v oblastech ekonomiky, managementu či hospodaření. Studenti získají široké
portfolio kontaktů, které v budoucnosti ocení. Díky všem těmto aspektům se naši absolventi skvěle uplatní na trhu práce.

Další výhodou Ambis jsou studijní materiály, které mají studenti k dispozici ke každému předmětu po celou dobu studia. Studentům prvních ročníků navíc poskytujeme podpůrné materiály ve formě
e-learningů, cvičných testů či interaktivních osnov. Nespornou výhodou je osobní přístup ke studentům a přátelská atmosféra, která na škole vládne.

Jak vypadá ideální uchazeč a co by měl splňovat?

Mezi uchazeči (ani studenty) neděláme žádné rozdíly. Na Ambis VŠ má každý šanci získat kvalitní vzdělání. Ideálními uchazeče jsou všichni, kteří mají chuť se učit novým věcem, chtějí si rozšířit
své znalosti a odborně růst. Jednu podmínku pro přijetí do bakalářského studiu ale přece jen máme – úspěšné zakončení středoškolského vzdělání.

Jakou přípravu byste doporučili uchazečům?

Přijímací řízení na Ambis VŠ probíhá rychle, příjemně a jednoduše. Uchazeče nečekají žádné stresující přijímačky, pouze motivační pohovor. Na přijímací pohovor se nijak připravovat nemusí.
Nejedná se o žádné zkoušení. Pohovor je zaměřen na diskusi o studiu, o perspektivách uplatnění našich absolventů v praxi, na profesní zájmy uchazečů a motivaci ke studiu na Ambis.

Jak se škola snaží oslovovat uchazeče o studium?

Kromě přehledných webových stránek aktivně využíváme sociální sítě. Najdete nás na Facebooku, YouTube či na Instagramu, kde publikujeme aktuální dění na Ambisu. Uchazeči se s námi
mohou setkat na dnech otevřených dveří, které pravidelně pořádáme na pobočce v Praze i Brně. Tam jim představíme studijní programy, zodpovíme otázky ohledně studia či možnostech
uplatnění našich absolventů a provedeme uchazeče po škole.

Každoročně se účastníme největšího veletrhu vzdělávání v ČR – Gaudeamu, kde si s námi mohou uchazeči popovídat a dozvědět se více informací o studiu na Ambis. Zároveň pořádáme
soukromé besedy pro studenty čtvrtých ročníků středních škol a gymnázií. Chceme být v neustálém kontaktu s potenciálními uchazeči. Těm, kteří si u nás již podali přihlášku, zasíláme pravidelný
newsletter.

(zpět na úvod)

Děkujeme za odpovědi.

SEKCE: Kultura a vzdělávání POČET AKTUALIZACÍ: 2

KLÍČOVÁ SLOVA:  slu (2x), slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: Rozhovory: Jak vybrat ekonomickou fakultu či školu? ( Vysokeskoly.com - Aktualne na VŠ, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

31.08.2022 (15:29:20) Internet Fyzikální ústav v Opavě Astro.cz - Články Tomáš Gráf

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Tak by se s nadsázkou a odkazem na kultovní knihu Stopařův průvodce po Galaxii dala charakterizovat letošní olympiáda v Gruzii. Konala se totiž poblíž průsečíku 42. rovnoběžky a 42.
poledníku v městě Kutaisi a jeho okolí. Naši mladí astronomové získali celkem tři stříbrné medaile, jednu bronzovou medaili a jedno čestné uznání. Stříbro vybojovali David Bálek, Tomáš
Patsch a Jiří Kohl, bronzovou medaili získal Šimon Bláha a čestné uznání si odvezl Daniel Čtvrtečka.

Mezinárodní olympiáda v astronomii a astrofyzice  (IOAA) je vrcholovou světovou soutěží, která představuje náročnější nadstavbu IAO pro starší středoškolské studenty (do roku maturity, nejvýše
do 20 let). Byla založena v roce 2007 v Thajsku a Česká republika se jí pravidelně účastní od roku 2010.

Celá letošní mezinárodní olympiáda měla původně probíhat v Kyjevě a měli ji organizačně zajistit ukrajinští pořadatelé. Ale protože v únoru tohoto roku došlo k vojenskému napadení Ukrajiny
Ruskem a začala válka, tak se organizace ujaly instituce z Gruzie v těsné spolupráci s ukrajinskými kolegy. Vlastní soutěž pak proběhla v termínu od 14. do 22. srpna 2022 v Kutaisi a okolí.
Soutěže se letos zúčastnilo celkem 47 zemí.

7. Řešením 15. Mezinárodní olympiády v astronomii a astrofyzice je 42!   
seznam | nahoru
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https://www.maximusweb.cz/public/original/48240414
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDgyNDgxMTQsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDgyNDgxMTQsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDgyNDgxMTQsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48248114
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48248114
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=http%3A%2F%2Fwww.astro.cz%2Fclanky%2Fostatni%2Fresenim-15-mezinarodni-olympiady-v-astronomii-a-astrofyzice-je-42.html


Studenti byli ubytováni v nových vysokoškolských kolejích Kutaiské mezinárodní univerzity (KIU). Tam také řešili úlohy teoretického kola a datové analýzy. Poblíž kolejí se měla konat i noční
pozorovací část soutěže, která však musela být nahrazena z důvodu oblačného počasí denním pozorováním. Po dobu soutěže byli studenti již tradičně v elektronické a komunikační izolaci a jejich
volný čas vyplnily kromě sportu také dva delší výlety k moři a do krasových jeskyní.

Vedoucí národních týmů byli ubytováni asi 7 kilometrů od Kutaisi v lázeňském komplexu Tskaltubo. Zde připravovali finální verze zadání, které pak podle potřeby překládali do rodných jazyků
studentů. V prostředí místního divadla se rovněž odehrály tzv. moderace, kdy vedoucí výprav měli možnost rozporovat hodnocení řešení úloh porotou a získat tak pro své studenty body navíc.

Českou republiku letos reprezentovalo 5 nejlepších studentů z národního kola Astronomické olympiády. Vedení týmu tvořili Dr.-Ing. Jan Kožuško (předseda Ústřední komise Astronomické
olympiády, Česká astronomická společnost), RNDr. Tomáš Gráf, Ph.D. (Filozoficko-přírodovědecká fakulta a Fyzikální  ústav  Slezské univerzity v Opavě ) a Jakub Vošmera, MMath, Ph.D.
(Institut für Theoretische Physik, ETH Zürich).

Výsledky

Stříbrnou medaili vybojovali David Bálek (Gymnázium Příbram), Jiří Kohl (Biskupské gymnázium Brno) a Tomáš Patsch (Slovanské gymnázium Olomouc). Bronz získal Šimon Bláha (Slovanské
gymnázium Olomouc) a čestné uznání Daniel Čtvrtečka (Gymnázium Christiana Dopplera, Praha).

Pořadatelé

Hlavními místními pořadateli soutěže bylo Ministerstvo školství Gruzie, KIU a Gruzínská národní astrofyzikální observatoř (GENAO). Přispěly i soukromé nadace a nezanedbatelná byla pomoc
desítek dobrovolníků z řad studentů vysokých i středních škol.

Není bez zajímavosti, že

Poděkování

Účast českého týmu organizovala Česká astronomická společnost, cestu finančně podpořilo Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy a Slezská univerzita v Opavě. Astronomickou olympiádu
pořádá Česká astronomická společnost za podpory mnoha subjektů. Více o Astronomické olympiádě naleznete na http://olympiada.astro.cz . Ve školním roce 2021/22 proběhl její 19. ročník.

Kontakty a další informace

Dr.-Ing. Jan Kožuško
Předseda Ústřední komise Astronomické olympiády
Email: kozusko@astro.cz
Tel.: +420 776 200 522

RNDr. Tomáš Gráf, Ph.D.
Fyzikální  ústav  SU v Opavě
Email: tomas.graf@physics.slu.cz
Tel.: + 420 734 268 124

Ing. Bc. Simona Marešová
MŠMT, Vedoucí Oddělení rozvoje dětí a mládeže
Email: simona.maresova@msmt.cz
Tel.: +420 234 812 733

SEKCE: Ostatní POČET AKTUALIZACÍ: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikální (2x), ústav (2x), opavě (1x)

DUPLICITNÍ S: Řešením 15. Mezinárodní olympiády v astronomii a astrofyzice je 42! ( Astro.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Řešením 15. Mezinárodní olympiády v astronomii a astrofyzice
je 42! (Astro.cz - Články, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

31.08.2022 (23:01:07) Sociální sítě Filozoficko-přírodovědecká fakulta Facebook - Příspěvky Filozoficko-přírodovědecká  fakulta  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Vážení studenti, s novým akademickým rokem přichází také nový zápis předmětů pro zimní semestr. Připomínáme, že ten je možný v termínu od 1. 9. 2022, 17:00 hodin. Zapisovat se můžete do
pátku 16. 9. 2022, 23:59 hodin. Zápis předmětů provedete po přihlášení do systému IS SU.Nezapomeňte si vše zkontrolovat v záložce rozvrhy. Při případném překrývání předmětů nebo jiném
problému, neprodleně kontaktujte rozvrháře z vaší fakultní emailové adresy.

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

31.08.2022 (23:59:31) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Radio Proglas

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

DNEŠEK V KALENDÁŘI | 99 let se dožívá náš přední fyzik, spoluzakladatel a první rektor Slezská  univerzita  v Opavě , profesor Martin Černohorský – odpůrce komunismu, signatář Několika
vět a šiřitel samizdatu. �

SEKCE: Zpravodajství

8. Vážení studenti, s novým akademickým rokem…  
seznam | nahoru

9. DNEŠEK V KALENDÁŘI | 99 let se dožívá náš přední…   
seznam | nahoru
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https://www.maximusweb.cz/public/original/48257826
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48257826
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fproglas%2Fposts%2F489724253161988


KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

01.09.2022 (07:00:02) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Krnov - oficiální stránka města

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

�� Dnes si připomínáme 150. výročí narození krnovského rodáka, architekta Leopolda Bauera (1. 9. 1872-7. 10. 1938).� U této příležitosti se koná ve Smetanových sadech před gymnáziem
výstava připomínající jeho dílo a život, která potrvá do 28. září.� Kdo by se chtěl o slavném architektovi dovědět více, neměl by si nechat ujít přednášku Pavla Šopáka ze Slezské univerzity  v
Opavě , která se uskuteční ve Flemmichově vile v neděli 18. září v 15.00 hodin.� Její součástí bude komentovaná prohlídka Chlupačkovy vily v Textilní ulici (podle Bauera byla v letech 1923-1926
přestavěna a dostavěna) a procházka Krnovem kolem dochovaných stavebních realizací Leopolda Bauera.☎️  Počet míst je omezen, rezervujte si to své včas, a to buď osobně v recepci muzea
ve Flemmichově vile nebo telefonicky na čísle 730 155 332.

SEKCE: Sociální sítě POČET AKTUALIZACÍ: 1

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

01.09.2022 (07:25:08) Internet Slezská univerzita v Opavě Denik.cz - Svitavský deník Iveta Nádvorníková

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

/FOTOGALERIE/ Na poli v Nedošíně u Litomyšle vedle silnice I/35 „rozbili“ stan archeologové z Regionálního muzea v Litomyšli a Slezské  univerzity  v Opavě . Pokračují ve výzkumu z
minulého roku, kdy právě tady objevili sídliště kultury s lineární keramikou a o něco mladší, avšak unikátní rondel patřící kultuře s vypíchanou keramikou. Zatímco dnes je tu jen pole, kolem roku
5100 před naším letopočtem tady na sídlišti žili lidé, kteří své nádoby zdobili rytými ornamenty v podobě linek a tzv. notových značek. Později tu vznikl i rondel, speciální kruhovitý příkopový
útvar, který je snad nejstarší v Čechách.

„Pro náš region je to skutečně výjimečná záležitost,“ podotkl archeolog Pavel Kejval.

Archeologové sídliště našich nejstarších zemědělských kultur na poli u Litomyšle začali původně zkoumat v rámci poznání dálkové distribuce kamenných nástrojů a surovin na jejich výrobu. „Jsme
na komunikační trase, která v pravěku vedla přes Litomyšlsko povodím Loučné," řekl Vratislav Janák, vedoucí Ústavu archeologie Slezské univerzity  v Opavě .

Současně ale také chtějí odborníci ověřit stáří zdejšího rondelu. Vloni kopali část příkopu, který ohraničuje areál rondelu, a letos pokračují.

"Potřebujeme ověřit stáří příkopu. Tentokrát kopeme i ve vnitřním prostoru rondelu. Tam jsme, jak se zdá, zatím narazili na situace, které spíše souvisí s lineárním sídlištěm, které tady bylo
vybudováno dříve než rondel,“ uvedla archeoložka Jana Němcová z Regionálního muzea v Litomyšli.

Rondel je specifický fenomén, který vznikal v Podunají někdy v první polovině 5. tisíciletí. Přes Moravu se rondely rozšířily do Čech a dále na sever a západ. Vedou se spory o tom, k čemu sloužily.
Nakonec se ustálil názor, že jde o víceúčelovou sociokultovní architekturu. Rondelů jsou dnes ve střední Evropě známy zhruba dvě stovky.

Skupina archeologů nekope na náhodném místě na poli, ale šla najisto. K dispozici měli totiž výsledky magnetometrických měření, které jim bádání ulehčuje. Jen díky tomu odhalili kruhový areál
zvaný rondel.

„Magnetometr je speciální přístroj, se kterým se pohybujete po poli mezi geodeticky zaměřenými body a on měří výkyvy magnetického pole země. Ukáže nám, jestli pod zemí jsou nějaké anomálie,
možné archeologické objekty. Zachycené anomálie ale musíme nejprve vyhodnotit, než začneme kopat. Po vyhodnocení však vidíme například průběh příkopu a ukazuje i další objekty,“ vysvětlila
Němcová.

Pro archeology je to dobrý pomocník, z dalších průzkumných metod použili i letecké snímkování. To však na poli u Litomyšle nic neodhalilo.

Dobrá poloha

Dnes kolem posekaného pole projedou tisíce aut denně, nikdo ale ani netuší, že právě tady stály v neolitu (6. – 5. tisíciletí před naším letopočtem) postupně dvě vesnice. „Když se podíváme na
charakter tohoto místa, je to dobrá poloha, mírný svah, poblíž je vodoteč, tento prostor k osídlení přímo vybízí,“ dodala archeoložka.

Archeologové zkoumají na poli u Litomyšle unikátní rondel. Našli tu i úlomky keramiky nebo sekeromlat. Zdroj: Deník/Iveta Nádvorníková

Archeologové na poli nacházejí na povrchu terénu i ve zkoumaných objektech kamenné štípané pracovní nástroje, na jejichž výrobu byl použitý v největším množství rohovec z Krumlovského lesa.
Jedná se o „pazourek“, štípatelný kámen, který se nachází u Moravského Krumlova, kde se kopal a odtud rozvážel, zejména na jižní Moravu nebo do přilehlé části Rakous. Jeho výskyt v Čechách
v takovém množství je překvapivý a naznačuje intenzivní vztah lokality k jihu.

Rondel je specifický fenomén, který vznikal v Podunají někdy v první polovině 5. tisíciletí. Přes Moravu se rondely rozšířily do Čech a dále na sever a západ. Vedou se spory o tom, k čemu sloužily.
Nakonec se ustálil názor, že jde o víceúčelovou sociokultovní architekturu. Rondelů jsou dnes ve střední Evropě známy zhruba dvě stovky.

"Nedošínský rondel leží osamoceně uprostřed mezi skupinami podobných objektů, které se nacházejí v Polabí, na jižní Moravě, ve Slezsku,“ přiblížil situaci Janák.

Ústup před migranty?

Rondel v Nedošíně u Litomyšle podle něho patří do období, kdy rondely z jihovýchodu na Moravu teprve přicházely. „Vypadá to, jako by skupina lidí z jižní Moravy ustoupila před migranty z
jihovýchodu sem k dnešní Litomyšli a přinesla ideu něčeho nového, co se odtud šířilo dál do Polabí,“ podotkl Janák.

Rondel u Litomyšle je výjimečný polohou i posláním. "Podle mého názoru jde o nejstarší rondel v Čechách vůbec,“ řekl Janák. V zemi našli archeologové úlomky keramických nádob i kamenný
sekeromlat. Odebrané vzorky z příkopu a objektů čekají analýzy, odebrané uhlíky pak datování ve speciálních laboratořích v Poznani nebo Praze.

Původně sledovali vědci u Litomyšle distribuci kamenných předmětů a suroviny na jejich výrobu, ale našli unikátní rondel. Doufají, že bude dostatek financí na další výzkum, aby se na zajímavou
lokalitu v Nedošíně mohli vrátit i příští rok.

10. �� Dnes si připomínáme 150. výročí narození…   
seznam | nahoru

11. Pole u Litomyšle vydalo tajemství. Archeologové našli nejstarší rondel v
Čechách  seznam | nahoru
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SEKCE: Deníky

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x), opavě (2x)

DUPLICITNÍ S: Pole u Litomyšle vydalo tajemství. Archeologové našli nejstarší rondel v Čechách ( Denik.cz - Orlický deník, Slezská univerzita v Opavě ); Pole u Litomyšle vydalo tajemství.
Archeologové našli nejstarší rondel v Čechách (Denik.cz - Chrudimský deník, Slezská univerzita v Opavě ); Pole u Litomyšle vydalo tajemství. Archeologové našli nejstarší rondel v Čechách ( Denik.cz
- Pardubický deník, Slezská univerzita v Opavě);

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

01.09.2022 (07:37:07) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Svitavský deník

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Archeologové zkoumají na poli u Litomyšle unikátní rondel.„Pro náš region je to skutečně výjimečná záležitost,“ podotkl archeolog Pavel Kejval.#svitavskydenik Regionální muzeum v Litomyšli,
Slezská  univerzita  v Opavě

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

01.09.2022 (09:32:31) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky KDU-ČSL HLUČÍN

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Mgr. Petra Řezáčová, 45 let Kandidátka č. 1.Místostarostka města Hlučína"V Hlučíně žiji od svého narození. Po maturitě jsem se zaměřila na studium cizích jazyků, nejprve na státní jazykové škole
v Ostravě a poté ve Švýcarsku. Úspěšně jsem absolvovala státní i mezinárodní jazykovou zkoušku z německého jazyka a vrátila jsem se zpět do Hlučína. Vystudovala jsem bakalářský studijní
obor na VŠB-TU Ostrava na ekonomické fakultě obor Eurospráva a magisterský studijní obor na Slezské univerzitě v Opavě  na fakultě  veřejných  politik  obor veřejná správa a sociální
politika. Od roku 2000 jsem vykonávala činnost státní správy a samosprávy z pozice úředníka městského úřadu v Hlučíně. Od října 2018, po komunálních volbách, jsem se stala pro volební období
2018-2022 místostarostkou města. Co je pro mě nejvíce? Rodina. Jsem vdaná a má dvě děti. Jsem velmi aktivní člověk. Neříkám, že to nejde, ale hledám způsoby, jak to jde. Do komunálních
voleb jsem šla s cílem podporovat a budovat ve městě takové zázemí, aby v něm lidé bydleli rádi, trávili zde volný čas a rádi se do města vraceli. Činnost pro lidi mě velmi naplňuje a ráda bych ji
vykonávala nejlépe jak je to jen možné i v dalším volebním období, protože: „Je ještě spousta nedodělaných věcí a já od rozdělané práce neodcházím“."#hlucinvprvnistovce �

SEKCE: Politika

KLÍČOVÁ SLOVA:  opavě (1x), fakultě (1x), veřejných (1x), politik (1x)

DUPLICITNÍ S: Mgr. Petra Řezáčová, 45 let Kandidátka č. 1.… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

01.09.2022 (10:26:53) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Fakulta  veřejných  politik  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Jsme fakulta pro všechny generace � Ačkoliv naši studenti si na začátek výuky ještě chvíli počkají, těm mladším začal školní rok právě dnes � Již tradičně proběhlo slavnostní vítání prvňáčků
ze Základní školy T. G. Masaryka Opava v prostorách naší auly. Všem přejeme úspěšný začátek školního roku a na naše studenty se už moc těšíme �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

12. Archeologové zkoumají na poli u Litomyšle…   
seznam | nahoru

13. Mgr. Petra Řezáčová, 45 let Kandidátka č. 1.…   
seznam | nahoru

14. Jsme fakulta pro všechny generace � Ačkoliv naši…   
seznam | nahoru

15/25

https://www.maximusweb.cz/public/original/48259547
https://www.maximusweb.cz/public/original/48259229
https://www.maximusweb.cz/public/original/48258919
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDgyNjA0MTUsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDgyNjA0MTUsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDgyNjA0MTUsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48260415
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48260415
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fsvitavskydenik%2Fposts%2F5538300712904018
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDgyNjQzMDIsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDgyNjQzMDIsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDgyNjQzMDIsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48264302
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48264302
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Flidovcihlucin%2Fposts%2F5582439675153070
https://www.maximusweb.cz/public/original/48264298
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDgyNjU2MDgsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDgyNjU2MDgsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NDgyNjU2MDgsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/48265608
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/48265608
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fslu.fvp%2Fposts%2F499878695474083


Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

01.09.2022 (12:04:14) Internet Fyzikální ústav v Opavě Slu.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

zde

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  unisféra (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

01.09.2022 (14:57:16) Internet Slezská univerzita v Opavě Eprogram.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Monumentální duchovní díla v ostravských chrámech i prvotřídní projekty v těch nejmenších obcích Moravskoslezského kraje, české a zahraniční interpretační špičky tzv. staré
hudby i pěvci absolutně nejvyšší světové třídy, premiéry děl starých mistrů i soudobé hudby, luxusní jazz – to je vše a mnohem víc je 19. ročník SHF, který začíná již v pátek 2.
září 2022.

Jedinečné okamžiky v rámci svého motta „koncert v kostele je zážitek“ slibuje jeden z pěti největších festivalů klasické hudby v Česku, Svatováclavský hudební festival. Letos proběhne od 2. do
28. září a nabídne obdivuhodných 33 koncertů. „Přípravy festivalu vrcholí a již nyní máme naše TOP projekty téměř vyprodané – jak koncert světové hvězdy Elīny Garanči, italské sopranistky
specializující se na baroko Roberty Mameli, nebo basbarytonisty Adama Plachetky. Jsem za to nesmírně rád, je to totiž jasný ukazatel, že naše celoroční práce má smysl a SHF je už snad pro
všechny hodně daleko za hranicí přízviska ,regionální festival‘. Přesto, že regionální je více než jiné velké festivaly – letos zavítáme do 18 měst a obcí našeho kraje, který nabízí rozmanitou
paletu akusticky i architektonicky zajímavých sakrálních památek“ uvádí dramaturg a ředitel SHF Igor Františák.

Velkolepé projekty i jediný koncert Elīny Garanči v ČR

Festival bude slavnostně zahájen 2. září v Katedrále Božského Spasitele, letos Mozartovou Velkou mší c moll a „Lineckou symfonií“ v podání PKF – Prague Philharmonia společně s Českým
filharmonickým sborem Brno a skvělými sólisty v čele se Simonou Šaturovou a Martinou Jankovou. Díla budou nastudována specialistou na provoz tzv. staré hudby, dirigentem Václavem
Luksem (Collegium 1704). „ Zahájit vznešenými tóny božské Mozartovy hudby festival, který je mému srdci neobyčejně blízký, považuji za velkou čest a radost. K žádnému jinému festivalu mě
nepoutá tak blízký vztah, a tak dlouhodobá spolupráce,“ dodává čerstvý držitel francouzského rytířského řádu Václav Luks.

V ostravské katedrále se bude konat také závěrečný „svatováclavský“ koncert (28. září), který bude letos věnován dramatické kantátě Svatební košile Antonína Dvořáka. Pod taktovkou Tomáše
Braunera vystoupí Filharmonie Hradec Králové, Český filharmonický sbor Brno a sólistický trojlístek Pavla Vykopalová, Richard Samek a Svatopluk Sem .

Festival poctí svou návštěvou i nejlepší český basbarytonista Adam Plachetka v doprovodu PKF – Prague Philharmonia s dirigentem  Emmanuelem Villaumem. Zazní jedny z
nejnádhernějších skladeb Antonína Dvořáka – Biblické písně , ale také geniální díla Mozartova (9. září, Ostrava). „ Na Svatováclavský hudební festival jsem se dostal před mnoha lety s barokní
hudbou a těší mě, že se podařilo sladit termíny pro návrat v trochu jiném repertoáru,“ přibližuje vytížený Plachetka.

Letošní ročník bude korunovat nejdražší koncert v historii SHF, Operní gala světové hvězdy absolutně nejvyšší světové třídy, mezzosopranistky Elīny Garanči s Janáčkovou filharmonií
Ostrava. Nebude se konat v obrovské sportovní hale, jak by se dalo čekat, ale v Evangelickém Kristově kostele v samotném srdci Ostravy. Lotyšská diva vystupující na exkluzivních pódiích
(Metropolitní opera v New Yorku, Royal Opera Garden v Londýně či Vídeňská státní opera, Salcburský festival aj.) se nyní po delší době navrátí do Česka, a to výhradně na SHF. Zazní navíc
zbrusu nový program „plný křehké něhy a jemnosti, kdy duše každého bude moci konečně najít chvíli zastavení a spočinout v její kráse “ jak přibližuje sama Garanča. (19. září).

Exkluzivním hostem festivalu se stane jeden z nejlepších polských orchestrů NFM Vratislavská filharmonie. Vystoupí v Mariánských Horách, kde se uskuteční česká premiéra díla jednoho z
nejuznávanějších současných polských skladatelů, držitele sedmi cen Fryderyk, Pawła Łukaszewského. Interprety budou prvotřídní filharmonie z Wrocławi společně se sborem Národního
hudebního fóra a uznávaným basistou Jaroslavem Brekem. Pod taktovkou mladého talenta Norberta Twórczyńského  zazní neobyčejná 8. symfonie inspirovaná mimořádným archeologickým
objevem v Súdánu: poutní svatyní zasvěcenou archandělovi Rafaelovi, na jejíž stěnách jsou malby a nápisy z 12.–14. století (21. září, Ostrava).

Hudba stylově – ansámbly tzv. staré hudby i virtuózní hráči

Během zářijového hudebního maratonu se představí prestižní festivalová rezidenční tělesa Collegium Marianum a Collegium 1704, ke kterým se přidá  Hipocondria Ensemble, Musica
Florea s Radkem Baborákem (přirozený lesní roh; Beethovenův Septet Es dur – 12. září, Ostrava), hráči na unikátní basetové rohy  Lotz Trio, For Several Friends nebo belgické Goeyvaerts
String Trio s Cappellou Marianou či francouzští La Quinta Pars specializující se na renesanční hudbu. Vystoupí také pěvkyně Markéta Cukrová (Pocta barokním skladatelkám), která k SHF
bezpochyby patří.

Collegium Marianum  s fenomenální hráčkou na flauto traverso Janou Semerádovou a absolutní špičkou ve hře na barokní housle Lenkou Torgersen jsou s SHF spjati již od jeho samotného
vzniku – roku 2004. Letos představí hned dva programy. Prvním z nich bude koncert plný virtuózních děl barokních mistrů „Souboj titánů“, který se uskuteční hned na začátku festivalu (5. září,
Hlučín). Druhý se pak bude konat v nejstarším ostravském kostele, kdy doprovodí vynikající italskou sopranistku Robertu Mameli (7. září). V současnosti je tato pěvkyně považována za jednu ze
světových špiček v oblasti barokního repertoáru.

Nejuznávanější české těleso specializující se na tzv. autentický provoz staré hudby, Collegium 1704, je rezidenčním ansámblem SHF již od jeho počátku a ostravské publikum jej jednoduše
miluje. Po fenomenálních uvedeních Bachových či Zelenkových děl, Mozartova Requiem a Händelova Mesiáše nyní uvede pod taktovkou Václava Lukse u nás nepříliš známé anglické oratorium
Izrael v Egyptě (18. září, ostravská premiéra díla).

Hvězdná sopranistka Hana Blažíková je téměř každoročním hostem SHF. Nyní se představí ve zbrusu novém programu velkého pražského barokního orchestru a sboru Hipocondria
Ensemble. Jeho umělecký vedoucí a dirigent Jan Hádek se před několika lety rozhodl ponořit do díla téměř neznámého pražského barokního skladatele Šimona Brixiho. Dramaturgicky vytvořili
pomyslný liturgický oblouk klenoucí se od ranní mše přes litanie k Magnificat z nešpor. „Brixi znovuobjevený“ byl následně zaznamenán na nové album (2021, světová premiéra), se kterým právě
přijíždí do Ostravy (14. září) a Frýdku-Místku (15. září).

Mezi talenty mladé generace a zároveň virtuózní hráče lze jistě zařadit houslistu Jiřího Vodičku (koncertní mistr České filharmonie) a také flétnistku Michaelu Koudelkovou (v soutěži
Kaleidoscope vybrána mezi 6 finalistů z celkových 2000 soutěžících z 88 zemí světa). Jejich jednotlivé programy s nádhernými a zároveň velice obtížnými italskými koncerty (Vodička s
ansámblem Barocco sempre giovane) proběhnou od 9. do 11. září.

Festivalové projekty a Mahler v první řadě!

V novogotické perle Ludgeřovic zazní sborový recitál rezidenčního tělesa SHF Českého filharmonického sboru Brno  s Petrem Fialou  v doprovodu flétny, harfy a varhan, se kterým vystoupí

15. Unisféra — Sen o létání 3D  
seznam | nahoru

16. Svatováclavský hudební festival 2022 zahajuje svých 33 koncertů ve 26
dnech  seznam | nahoru
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také uznávaný tenorista Richard Samek (4. září). Poté bude účinkovat jeden z nejuznávanějších žesťových souborů světa In Medias Brass  (6. září – Ostrava, 8. září – Sudice), který uskuteční
také masterclass na Ostravské univerzitě (7. září).

Jasně profilovaným festivalovým projektem bude spojení dvou top českých smyčcových kvartet – Bennewitzova a Zemlinského kvarteta  k provedení Mendelssohnova (22. září – Kopřivnice,
23. září – Albrechtice). Vzhledem k tomu, že SHF všechny koncerty systematicky zaznamenává, jedná se o projekt anticipující na nové festivalové album!

K závěru SHF se interpretace půvabných Mahlerových písní zhostí elitní vokální ansámbl Martinů Voices  (vystoupí jak a capella, tak s jedním z nejlepších českých smyčcových kvartet –
Bennewitzovým kvartetem a dvěma trombonisty 24. září v Ostravě) – ale i přední německý barytonista Peter Schöne s prvotřídními sólovými hráči tvořícími PhilHarmonia Octet Prague (25.
září, Ostrava).

Fenomenální jazzové projekty a Katta

Stará Bělá letos bude hostit jazzové špičky. Uskuteční se zde narozeninový koncert skupiny VERTIGO, trojnásobných držitelů ceny Anděl slavících 20 let existence na hudební scéně. Jedna z
nejoriginálnějších českých skupin na naše poměry představuje opravdový unikát, kdy se jeho členové rovnocenně podílejí na tvorbě svých kompozic (11. září, Ostrava). Vzápětí vystoupí „houslový
mág a někdejší zázračné dítě“ Adam Bałdych s dalšími hvězdami polského jazzu . Uvedou skladby z jejich nového alba Poetry, kde Bałdych hraje i na unikátní renesanční housle (13. září,
Ostrava).

Světelnou hudební show přiveze do Opavy performerka a varhanice Katta, která mimochodem nedávno účinkovala v Oslo bezprostředně po vystoupení Björk. Hraje na vlastní přenosné bílé
varhany – ty jsou elegantní a minimalistické, přičemž Katta je nepřehlédnutelná: bosonohá varhanice, andělsky éterická i zemitě živelná (17. září).

SHF – důvod se setkat

Letošní ročník nabízí opět mnoho benefitů vstupem do Klubu přátel SHF, možnost vytvoření Vlastního abonmá (4+1 koncerty zdarma), Studentskou slevu 20% a Seniorskou slevu 65+. Speciální
nabídka SHF pro děti a studenty je vytvořena ve snaze je motivovat k tomu nejlepšímu vztahu k hudbě: Student Last Minute – vstupenka za 50,-Kč těsně před začátkem koncertu – je určena pro
studenty spolupracující Ostravské univerzity , Slezské univerzity  v Opavě  a Janáčkovy konzervatoře Ostrava. Pro děti platí jednotná cena vstupenky 50,-Kč na všechny mimoostravské
koncerty.

Vstupenky online, aktuality a detailní informace naleznete na www.shf.cz

Svatováclavský hudební festival se koná za finanční podpory statutárního města Ostravy, Moravskoslezského kraje a Ministerstva kultury ČR.

(sd, Zdroj: SHF)

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzity (2x), slezské (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

01.09.2022 (17:26:16) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Karviná ŽIJE

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

V KARVINÉ PROBĚHLO ŠKOLENÍ ČLENŮ OKRSKOVÝCH VOLEBNÍCH KOMISÍVe velkém sále Slezské univerzity  dnes odpoledne proběhlo zasedání členů okrskových volebních komisí.
Zazněla hymna a skládal se slib. S těmito lidmi se potkáte u voleb. Budete jim předkládat například občanku, tak jak to u voleb bývá. Všichni členové byli proškoleni zaměstnancem Českého
statistického úřadu o průběhu voleb, zpracování výsledků a další záležitosti. Volby do Zastupitelstva města Karviné proběhnou 23. a 24. září.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

02.09.2022 (07:16:13) Sociální sítě Institut tvůrčí fotografie Facebook - Příspěvky Fakultní nemocnice Olomouc

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

� � Tvrdili mi, že se dcera nedožije ani jednoho roku. Letos oslaví osmnáctiny! ➡ Když se řešitelé projektu zaměřeného především na psychosociální podporu paliativních pacientů rozhodovali,
které rodiny chronicky nemocných dětí oslovit s prosbou o účast, paní Jaroslava je napadla jako první. ➡ S různými odborníky z FN Olomouc je totiž v kontaktu už bezmála osmnáct let, tedy tolik
let, kolik má její dcera Michaela, která trpí dětskou mozkovou obrnou, vrozenou vývojovou vadu mozku, mikrocefalií (malá hlavička), těžkou epilepsií, k tomu má deformity na hrudníku, nedokáže
nic udržet v rukou, ve vývoji je silně opožděná, hypotrofická, má poruchy spánku… Její stav je prostě velmi závažný, prognóza nepříznivá, péče o ni extrémně náročná, ale rodinou je skvěle
zajištěna.❓ Jak se paní Jaroslava s osudem vyrovnávala? Co jí pomohlo? Kdy byla zoufalá? Co jí dělá radost?� Přečtěte si rozhovor ➡➡➡ https://www.fnol.cz/aktuality/tvrdili-mi-ze-se-dcera-
nedozije-ani-jednoho-roku-letos-oslavi-osmnactinyVydáváme jej při příležitosti konference Telemedicína v paliativní péči, která se uskuteční ve středu 14. září ➡
https://paliativnitym.fnol.cz/telemedicina-v-paliativni-peci.©️  Autorem doprovodných ilustračních fotografií je Jindřich  Štreit . Všechny fotografie z cyklu „… s láskou“ jsou publikovány s
laskavým svolením autora a Nejste sami - mobilní hospic, jehož činnost s emocionální intenzitou dokumentují.

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)

17. V KARVINÉ PROBĚHLO ŠKOLENÍ ČLENŮ OKRSKOVÝCH…   
seznam | nahoru

18. � � Tvrdili mi, že se dcera nedožije ani jednoho…   
seznam | nahoru
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

02.09.2022 (09:50:01) Tisk Slezská univerzita v Opavě Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy (rok)

Otevřít originál | Otevřít detail

Dvěma studentkám Slezské univerzity  v Opavě , Kláře Víchové a Natálii Soukupové, se před letními prázdninami podařilo zachránit život muži, který se topil na Stříbrném jezeře. Dívky se na
rozdíl od několika dalších netečných svědků zachovaly předpisově a do příjezdu zdravotnické záchranné služby muže resuscitovaly. Zachránkyně přijal primátor Opavy Tomáš Navrátil, který jim
za vedení města za jejich záslužný čin poděkoval.

SEKCE: Zpravodajství MUTACE: Opava
PDF STRANA: 5

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

02.09.2022 (09:55:01) Tisk Institut tvůrčí fotografie Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy (mot)

Otevřít originál | Otevřít detail

Hudba provází klavíristu, pedagoga a dlouholetého organizátora mezinárodní interpretační soutěže Beethovenův Hradec Petra Hanouska celý život. „Bez hudby život nestojí za nic,“ říká. 

Jeho rodiče Pavel a Eva učili hudební výchovu a vedli dětské sbory, otec i komponoval. Hudbu studovali oba jeho bratři a k hudbě si našel cestu také on sám. Jako klavírista uspěl doma i v
zahraničí, točil pro rozhlas a televizi, léta učil na ZUŠ v Háji ve Slezsku, kde byl také ředitelem, na Janáčkově konzervatoři i brněnské JAMU, zasedal v porotách, psal o hudbě, organizoval
přehlídky a soutěže, komponuje. Tradice pokračuje, i jeho tři děti se živí hudbou. Cenu Petra Bezruče získal za mimořádné úsilí a výsledky práce v kultuře v roli umělce, organizátora, publicisty i
pedagoga. 

Ač je vaše jméno nedílně spjaté s Opavou, pocházíte odjinud. Pamatujete si na své první dojmy z Opavy?  

To jsem byl asi desetiletý chlapec a můj dědeček mě vzal do Opavy do Slezského muzea. Byl to velký zážitek. Žil jsem v Ostravě, a ta byla tak zakouřená, že nás tatínek vozíval přes neděli pryč
do přírody. Opava byla nádherná, hned jak se vychází z nádraží, vidíte minoritský klášter, to byla pohádka. Pak jsem do Opavy jezdil jako student konzervatoře, protože tu po dobu oprav
hradeckého Červeného zámku probíhal Beethovenův Hradec. A moje žena je z Opavy, takže pak jsem jezdil za ní. Opava je nádherná a žijí tady krásní lidé. Jsem moc rád, že jsem tady. 

Pocházíte z hudebnické rodiny, byla i pro vás hudba jasnou volbou? 

Hudbu jsem si vlastně dobrovolně ani nevybral. Samozřejmě jsme všichni hráli a všichni bratři jsme chodili do lidušky, ale když jsem se rozhodoval kam na střední školu, chtěl jsem dělat
architekturu nebo něco s výtvarným uměním. Tenkrát měl ale tatínek velké potíže politického rázu a nesměl jsem jít studovat. Jedinou možností, abych měl střední školu, byla konzervatoř. U muziky
jsem zůstal, vysoká škola v Brně byla logickým pokračováním. Ale výtvarničení mě neopustilo, zabývám se jím pořád. 

Zažil jste toho spoustu od koncertních pódií přes pedagogickou činnost až po tu organizační. Co vás naplňovalo nejvíc?  

Nejvíc je rodina, jsem rád, že ji mám. Profesně jsem se ale cítil hlavně jako pedagog. Učil jsem moc rád a měl jsem štěstí na vynikající rodiče a talentované žáky. 

Co jste se svým žákům snažil předat? 

Ukázat jim, že bez hudby život nestojí za nic. Že s muzikou je život krásný, že to je další dimenze, kterou mohou objevit. Naučit je mít hudbu rád, to bylo takové moje krédo. A myslím, že se to
podařilo, nevím o žádném ze svých žáků, že by ji mít rád přestal. Kontakty s řadou z nich i s jejich rodiči dodneška udržuji, to mě moc těší. Teď v září budeme s některými mými žáky a také s mými
dětmi po delší době společně hrát v Kupe, i na to se těším. 

Z Opavy pochází celá řada mimořádně úspěšných hudebníků. Jak si to vysvětlujete?  

Opava je bezesporu inspirativní. Opavská hudební škola měla vždycky vynikající renomé v celé republice. Máme tady obrovskou tradici pěveckých sborů, v divadelním operním souboru se
vystřídala řada vynikajících muzikantů, žije tady početná skupina v hudbě aktivních lidí a kulturní nabídka je velmi pestrá. Kolikrát se člověk musí rozhodnout, kam půjde. V Opavě zároveň žijí lidé,
kteří mají hudbu rádi, chtějí ji poslouchat, chodí na koncerty. Například abonentní koncerty města Opavy mají spoustu věrných posluchačů, což není všude obvyklé, také do divadla lidé hodně
chodí. Město hudbou žije. 

A jak vidíte budoucnost? 

Nemám obavu, že by hudební živel v Opavě vymizel. Opavané si hudbu vždy najdou, mají potřebu zpívat i poslouchat. Například když tady opět začaly koncertní řady Janáčkovy filharmonie,
vždycky je plno. To je dobrá vizitka pro město. 

19. Studentky zachránily topícího se muže   
seznam | nahoru

20. Cenu Petra Bezruče letos získá hudebník Petr Hanousek   
seznam | nahoru
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Co pro vás Cena Petra Bezruče znamená?  

Přijímám ji s velkou pokorou. Cenu přede mnou dostali lidé, kterých si nesmírně vážím, například Karel Kostera, Miloš Kačírek, Evžen Trupar, děkan Josef Veselý nebo Ilja Hurník. A je tady
spousta dalších vynikajících lidí, kteří by si ji zasloužili, třeba Jiří  Siostrzonek, Vlastimil Kočvara z Matice slezské, varhaníci Jiří Čech a Tomáš Thon, houslistky Hana Kotková a Iva Bittová,
sbormistři Ivana Kleinová a Jiří Slovík nebo skladatelé Edvard Schiffauer a Pavel Helebrand, který se tu narodil a dnes má evropské jméno. Velmi si ocenění vážím. 

Dva roky jste byl členem kolegia cen Jantar, které uděluje cenu za celoživotní přínos, znáte udílení cen i z druhé strany. Co by nemělo oceněnému chy bět? 

Je to vždy těžké, museli jsme se shodnout na někom, kdo má za sebou celoživotní úspěchy, zanechal za sebou velkou stopu, a zároveň je to dobrý člověk, kterého mají lidé rádi, váží si jej. Velkou
roli hraje i morální kredit. Je spousta lidí, kteří si ocenění Jantar zaslouží. Je dobře, že na ně i Opava Cenou Petra Bezruče myslí.

SEKCE: Kultura a vzdělávání MUTACE: Opava
PDF STRANA: 19

KLÍČOVÁ SLOVA:  jiří (1x), siostrzonek (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

02.09.2022 (09:55:02) Tisk Slezská univerzita v Opavě Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy (mot)

Otevřít originál | Otevřít detail

Je sice méně známá, v dějinách českého státu však svou roli sehrála a navíc byla vůbec poslední žijící větví tohoto českého knížecího rodu. Opavská linie Přemyslovců se před televizními
kamerami stala předmětem diskuze odborníků přímo v autentickém prostředí – v interiérech Švédské kaple v Opavě. Premiéru pořadu Opavští Přemyslovci, ti úplně poslední bude k vidění v září. 

„Díl Historie.cs, který se natáčel ve Švédské kapli v Opavě a byl dodatečně věnován k loňskému 500. výročí vymření rodu opavských Přemyslovců, by se měl v premiéře vysílat v sobotu 24. září od
21.05 na ČT24. V diskuzi jsou mimo jiné představena nejznámější knížata této větve, jejich podíl na dobové politice českých zemí i jejich regionu i některá jejich sídla a církevní památky spjaté s
historií rodu,“ upřesnil dramaturg ČT Tomáš Brzobohatý. 

O Mikuláši I. Opavském či Valentinu Hrbatém, o původním sídle opavských Přemyslovců v Hradci nad Moravicí, dochovaných freskách v jedné z kaplí kostela sv. Václava v Opavě či jejich
možném pohřebišti v opavském kostele sv. Ducha v pořadu mluví historikové Martin Čapský z Univerzity Pardubice, Petr Kozák ze Slezské univerzity  a Marek Starý z Právnické fakulty
Univerzity Karlovy, ředitel Zemského archivu v Opavě Karel Müller a historik umění Dalibor Prix z Ústavu dějin umění Akademie věd ČR. Kaple sv. Kříže, tedy tzv. Švédská kaple, je autentickým
prostorem z dob knížete Přemka I. a na jejích stěnách se z doby opavských Přemyslovců dochovaly působivé malby. 

Po premiéře je možné pořad najít v internetovém archivu ČT, stejně jako starší díl ze série Historie.cs o Opavě nazvaný Hlavní město Opava–Troppau.

21. Kaple hostila diskuzi o Přemyslovcích   
seznam | nahoru
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SEKCE: Kultura a vzdělávání MUTACE: Opava
PDF STRANA: 26

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

02.09.2022 (10:00:01) Tisk Slezská univerzita v Opavě Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy (lad)

Otevřít originál | Otevřít detail

V pátek 30. 9. můžete v rámci Noci vědců nahlédnout po celé ČR do objektů univerzit a vědeckých pracovišť. V Opavě máte možnost společně se Slezskou  univerzitou  od 17 hodin proniknout
do tajů světla a optiky, chutí, čichových požitků a hmatového vnímání rozličných fyzikálních jevů či umělých smyslů počítačové inteligence. Vstup je bezplatný, více na www.nocvedcu.cz.

SEKCE: Kultura a vzdělávání MUTACE: Opava
PDF STRANA: 27

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezskou (1x), univerzitou (1x)

DUPLICITNÍ S: Věda všemi smysly na Noci vědců ( Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy, Slezská univerzita v Opavě, Opava );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

02.09.2022 (10:00:02) Tisk Fakulta veřejných politik Statutární město Opava - Hláska, zpravodaj statutárního města Opavy (lad)

Otevřít originál | Otevřít detail

Proč číst ještě ve 21. století Bibli? Může tato kniha, která inspirovala nesčetné množství uměleckých a literárních děl, být přínosná i pro člověka, který v Boha nevěří? Nejen o tom bude beseda s
biblistou, salesiánem, vysokoškolským pedagogem a katolickým knězem Ladislavem Heryánem. Akce v rámci cyklu Moderní výzvy lidstva, která je určena pro studenty středních a vysokých škol
ale i širokou veřejnost, proběhne ve středu 20. 9. na Bezručově náměstí 14 od 11.30 hodin na půdě Fakulty  veřejných  politik . Ta celý cyklus za podpory města Opava připravuje společně s
Mendelovým gymnáziem.

22. Historie kaplí v Suchých Lazcích   
seznam | nahoru

23. Moderní výzvy s Ladislavem Heryánem   
seznam | nahoru
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SEKCE: Kultura a vzdělávání MUTACE: Opava
PDF STRANA: 31

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulty (1x), veřejných (1x), politik (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

02.09.2022 (11:48:58) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Zoo Ostrava - oficiální stránky

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Děkujeme za video, které mapuje letošní Běh Zoo Ostrava pro loskutáky konaný 26. 8. 2022. Autor Slezská  univerzita  v Opavě

SEKCE: Ostatní

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

02.09.2022 (14:03:34) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné, Slezská  univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Marketing všemi smysly �.Další z přednášek na Noci vědců � vás seznámí s tím, jak dokážu firmy manipulovat s vašimi smysly tak, aby získaly vaši pozornost a přesvědčily vás k nákupu �
�.Na konkrétních příkladech uvidíte fungování marketingových triků a objevíte zajímavosti ze světa reklamy.

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: Marketing všemi smysly �.Další z přednášek na… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

02.09.2022 (18:58:13) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Slezská  univerzita  v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Dnes je to přesně týden od startu Charitativního běhu pro loskutáky v Zoo Ostrava - oficiální stránky!Společně jsme přispěli 36,5 km!

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

24. Děkujeme za video, které mapuje letošní Běh Zoo…   
seznam | nahoru

25. Marketing všemi smysly �.Další z přednášek na…   
seznam | nahoru

26. Dnes je to přesně týden od startu Charitativního…   
seznam | nahoru
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

03.09.2022 (07:18:17) Internet Institut tvůrčí fotografie Ostravan.cz - Články Ivan Mottýl

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek

Šéf činohry Národního divadla moravskoslezského Vojtěch Štěpánek, básnířka Nela Bártová, dramaturgyně Eva Lenartová a další osobnosti kulturního života první kolo letošní prázdninové
čtenářské ankety nestihli proto, že si během léta dali pauzu od e-mailu. Odpovědi poslali po uzávěrce, jsou však tak zajímavé, že jsme se je také rozhodli zveřejnit. A přidali k nim i pár reakcí
nasbíraných v posledních dnech. Otázka zněla: Jaké knihy jste přečetli v průběhu léta a proč byste je doporučili čtenářům Ostravanu?

Eva Lenartová (slovesná dramaturgyně Českého rozhlasu): Nevýhodou práce dramaturga je, že musí číst i to, co číst nechce. Výhodou práce dramaturga je, že většinou může číst, co chce.
Napřed tu mám dobrou zprávu z regionální literární scény. Lydie Romanská, Kletba podle Justiny. Rodová sága z dnes již ostravského Svinova. Vůbec to není špatné!

Silným intelektuálním i citovým zážitkem pro mne byla četba románu Boulema Sansala Němcova vesnice aneb deník bratří Schillerových (ve skvělém překladu Kateřiny Vinšové), který se zabývá
tématem viny a odpuštění. A co hůř – Sansal klade otázku, do jaké míry a zda vůbec odpovídají děti za viny svých rodičů, v tomto případě otce. Ve dvou příbězích dvou bratrů z alžírské komunity
pařížského předměstí nabízí dvě odpovědi. Tragickou náhodou Rašel a Malrich přijdou o rodiče a nález v pozůstalosti vystřelí staršího z nich, Rašela, na dramatickou cestu do minulosti vlastní
rodiny. Rašel se dovídá, že otec, vážený alžírský občan, byl německým válečným zločincem, a vydává se proti proudu času otcova života, aby poznal, pochopil a taky aby jeho příběh uzavřel. Vše,
co objeví, vše, co prožije, všechny své myšlenky Rašel zapisuje do deníku. Stejně jako později jeho mladší bratr Malrich. Iniciační putování reálné i mentální oba bratry změní. Každého jinak a
každého v řádu věcí. Kromě jiného Boulem Sansal snáší důkazy cykličnosti historie.

Tlustý román Michala Ajvaze Cesta na jih čtu ve volných chvílích, takže ho budu číst dlouho, a vůbec mi to nevadí. Filozofickou detektivku, kde Kréta hraje jednu z podstatných rolí, měl předloni v
létě v batohu Marek Pivovar, když se naše cesty na pár dní náhodně protnuly právě na tomto řeckém ostrově. Letos jsem si Cestu na jih vzala do letadla, které mířilo do Heráklionu, protože Marek
Pivovar tvrdil, že se kniha dá číst jako cestopis. Měl pravdu. Tímto zápisem chci připomenout nejen dobré psaní Michala Ajvaze, ale především, Ajvaz promine, Marka Pivovara. (Poznámka
redakce: Marek Pivovar podlehl 2. ledna 2021 infekci Covid 19).

Ondřej Durczak (fotograf, pedagog Institutu tvůrčí fotografie  Slezské univerzity v Opavě): Přečetl jsem si knihu Moje máma Jana Brejchová od Terezy Brodské. Zaujala mě především
grafickým zpracováním, papírem, množstvím fotografií a dokumentů. Skvěle se také četla. Jedna z knih, kterou si nestačí jen vypůjčit, ale musíte ji díky jejímu zpracování mít také ve své
knihovničce.

Petr Maděra (básník): Vracel jsem se k básním nedávno zesnulého Jiřího Červenky, kterého jsem měl rád, ale také k Bezručovi, protože jsme část léta trávili v Muroňce v Beskydech. Tam jsem
přečetl i Čtyři kvartety, kterými se T. S. Eliot pokusil, a to nejen strukturou, navázat na Pustou zemi. Četl jsem i leccos dalšího, skvělého Platonova i Cortázara. Hlavně chci ale zmínit následující
dva silné čtenářské zážitky: prvním byla kniha zpěváka a textaře pozoruhodné kapely Povodí Ohře Jiřího Sochora alias Sisiho Projdeme se pamětí – od Intra k Povodí Ohře (Naše desky, 2020).
Sisi v sobě ani v těchto fragmentech vzpomínek, pečlivě vybraných a neztrácejících zbytečným vysvětlováním svou enigmatičnost, nezapře originálního básníka. A pak – on je z Chebu, já z
Ostrova, není divu, že se místy náš zájem o Sudety i vzpomínky překrývají.

Druhým zážitkem léta byl počin nakladatelství Skalná ruža z roku 2021, kniha viety (psáno s malým v) slovenského básníka Erika Jakuba Grocha. Erik je zároveň typograf a mezi verši – které
zvláště ve čtvrtém, „lesním“ oddílu obstojí i jako samostatné mikrobásně – dělá neobvykle široké mezery, zpomaluje a prohlubuje tak vnímání viet – prostor mezi nimi se pozvolna naplňuje
celistvým básnickým kosmem.

Jiří Váňa Stigen (spisovatel): Přečetl jsem jedním dechem norskou knihu Zvídavost od Markuse Lindholma. Tenhle profesor přírodních věd mi mluvil či psal z duše na každé druhé stránce své
výborné knihy, o jejíž překlad do angličtiny autor v současnosti usiluje. Snad se najde nějaký nordista, který ji přeloží i do češtiny. Zmiňuji to, protože jsem v této knize narazil na odkaz k jiné knize,
jejíž titul ve mně, čistě osobně, vyvolal právě nesmírnou zvídavost. Kniha se jmenuje: The Gardener and the Carpenter: What the New Science of Child Development Tells Us About the
Relationship Between Parents and Children. Už pro ten titul jsem si ji musel okamžitě objednat a zase oním jedním dechem přečíst. Vřele doporučuji všem rodičům, prarodičům i těm, kteří se na
rodičovství chystají.

Nela Bártová (básnířka):  Po létech jsem se vrátila k Utrpení z nesmyslnosti života od Viktora E. Frankla a vřele doporučuji jako formu self terapie.

Vít Janota (básník):  Andrej Platonov, Jáma (Dauphin, 2021). Ať už souhlasíte, nebo nesouhlasíte s názorem, že národu se dá porozumět skrze jeho literaturu, pak pro pochopení toho, co se
děje v současném Rusku vám tahle 150stránková novela rozhodně dá víc než stohy politických knih a zasvěcených analýz. Brilantně napsáno, kongeniálně přeloženo. Kolektivní šílenství, kterého
je schopen jen jeden národ na světě. A provozuje ho už víc než sto let.

Jan Fišar (herec Národního divadla moravskoslezského):  Z období prázdnin mám rozečteny Grónské mýty a pověsti K. Rasmussena, Tibetské lidové příběhy N. Čhophela a také Indiánské
příběhy. A také jsem si s radostí přečetl knihy šachového velmistra Vlastimila Horta: Mé šachové historky a Budu-li mít kliku.

Marek Pokorný (ředitel městské galerie PLATO, Ostrava):  Vlastně už od loňského roku částečně zaplňuji své mezery v české literatuře, částečně se k některým knihám vracím a částečně
svou četbou uhýbám před aktuálním stavem světa, anebo nakonec ani ne. Takže po svém pozdním objevu literárních kvalit díla Terézy Novákové a vlastně velmi výživné matérie, kterou se
ukázaly být romány Anny Marie Tilschové, jsem se vrhnul na Svatopluka Čecha – například Jestřáb kontra Hrdlička je překvapivě půvabná, sevřeně komponovaná novela. Nicméně jsem neodolal
a znovu si přečetl celou tetralogii Karla Poláčka o okresním městě. A našel i onu větu, kterou rád citoval Jan Lopatka: „Práci vítají ráno zpěvem, poddůstojníci řevem.“

Konečně jsem se také dostal ke čtyřem povídkám Henryho Jamese zahrnutým do svazku nazvaného V kleci – novější překlady jednoho z mých oblíbenců jsou sice poněkud těžkopádné, ale přece
jen se pokoušejí alespoň odzrcadlit stylistickou mohutnost u nás stále poněkud pomíjeného modernisty. A s uspokojením hřešícího jsem zhltl autobiografické črty Rudyarda Kiplinga, obhájce
britského impéria a koloniální nadvlády; dějiny a lidské osudy jsou prostě komplikované a nejednoznačné.

Avšak svou největší čtenářskou práci odvádím na díle maďarského prozaika a esejisty Pétera Nádase, v českém prostředí velmi slabě reflektovaná tvorba jednoho z gigantů poválečné evropské
literatury, autora, jakého u nás prostě nemáme. Po novele Konec jedné ságy, která vedle románového řečiště Knihy paměti a povídkách Dům paní Kláry vyšla česky, a druhém do slovenštiny
přeloženém souboru esejů Stav vecí  jsem se právě teď pustil do jeho monumentální trilogie Paralelné príbehy. Pétera Nádase rozhodně nelze označit za neomarxistu. Patří do velké tradice
středoevropských spisovatelů jako byli Robert Musil, Joseph Roth, Bruno Schulz, Franz Kafka nebo z novějších Gombrowicz, Elfride Jelinek a Ingeborg Bachman a jeho politická pozice je liberální
či evropsky demokratická. Jeho eseje však, pokud se dotýkají současnosti a našich postkomunistických traumat, velmi přesně vystihují a ukazují bídu toho typu politického „myšlení“, které ne a ne
vzít v potaz skutečnost, že trh demokracii ani neplodí, ani nezaručuje. A těm, kdo dodnes strkají hlavu do písku před nacionálně autoritativním orbánismem a riziky populistické rétoriky, bych
doporučil přečíst si esej, podle nějž soubor dostal název.

Marek Toman (spisovatel): S náramnou chutí jsem si přečetl knihu Alma, Vítr se zvedá od francouzského spisovatele Timothée de Fombelle. To je ten, co kdysi prorazil se svým Tobiášem
Lolnessem, o lidičkách žijících na obrovském stromě. Také Alma je kniha pro děti nebo spíše mládež, jenže de Fombelle ctí tradici klasických francouzských romanopisců. A tak nabízí vzrušující,
napínavé, plnokrevné vyprávění. Jeho titulní hrdinka se dostane na otrokářskou loď konce 18. století. Ta kniha ale není žádná agitka, plasticky líčí motivy otrokářů, i situaci otroků. Nesoudí. A právě
díky tomu bere za srdce. Navíc je skvěle napsaná. Přeložila Hana Zahradníčková, vydal Baobab. A je to první díl z trilogie.

František Hruška (básník): Zmíním čtyři tituly, které se mě fakt dotkly. Cesta od Cormaca McCarthyho, zatímco jsem v červnu putoval právě takovými nebezpečně bezpečnými a bezpečně
nebezpečnými končinami Severní Ameriky. Poronominare: Mýty a legendy brazilských indiánů, když jsem pak byl nucen prohmatávat znovu co jsem já a co je ten druhý, a že jsme možná dost
podobní. Trosky jednoho deníku Daniela Hradeckého, už v Evropě během cest poezie a hudby, kdy mě Daniel suverénně urovnával do místních alkoholových kultur. Ubezpečil. A Lepšia verzia
seba Ivony Pekárkové, prostě skvělé!

Radovan Lipus (režisér): Už mnohem déle než celé prázdniny „bydlím“ v Šikmém kostele Karin Lednické, který v překladu a dramatizaci Renaty Putzlacher připravujeme pro Scenu polskou v
Těšínském divadle. Premiéra by měla být – dej Bůh – 22. října.

V tomto kraji svými kořeny a cestami tkví také akční major Roman Saran, hrdinný vyšetřovatel ostravské mordparty, kterého ve svém cyklu Trujkunt úspěšně přivedl do světa literatury můj
gymnaziální spolužák a bývalý starosta Jablunkova Petr Sagitarius. Přiznám se, že se na každé další dobrodružství neúplatného „blonďatého modrookého pitbulla“ v zápolení s ohavnými zločinci

27. Bárt čte Luňákovou, Lipus Lednickou, Pokorný Nádase, Štěpánek Zweiga
aneb Čtenářská anketa II.  seznam | nahoru
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a neodolatelným ženami vždy velice těším.

Ovšem, především se chci podělit o hluboký zážitek z úchvatného nového románu Olgy Tokarczuk. Její Empuzjon vás strhne jako halucinační vír, omamným jazykem, tajuplnou a uhrančivou fabulí
i hlubokými ponory do mikrosvěta přírody či lidské duše, která je ostatně její nedělitelnou a mystickou součástí. Dej Bůh, že se tato polská literární symfonie brzy objeví také v rovnomocném
českém překladu!

Jiří Neminář (historik Muzea Hlučínska v Hlučíně): Stefan Hertmans: Válka a terpentýn. Pozoruhodná kniha.

Dominik Bárt (básník, literární kritik a bubeník kapely Šamanovo zboží): Červenec: dennodenní naslouchání islandským a domácím spisovatelům na Měsíci autorského čtení, protože
napsáním textu to nekončí, ale začíná. Srpen: uvědomění, jak je jadrné přirovnávat poezii a hudbu, zvlášť ve vnímání, v prostoru. Nestoudně strkat do přehrávače knihy opakovaně, stejně jako nás
někdy postihne a zaklesne hudební album, které si přehrajem i třikrát po sobě. Jak je to všechno o rytmu a harmonii, opakování, mnohohlasí, naslouchání, zvuku. Takže jsem si znovu pouštěl své
niterné vály, jako jsou knihy od Blatného (i román Básník od Martina Reinera), básně Dalibora Maňase, V závalu Petra Hrušky, básnické knihy Daniela Hradeckého, Jen ztratím jméno Anny
Luňákové (mimochodem vrchol letošního MAČe).

Spoustu těch knih, zdá se mi, jsem pochopil „až teď“. A poprvé jsem si pustil, a vlastně skoro po sobě, Noc s Hamletem a román Tři! od Anny Luňákové, který mě svou hutností a metafyzikou (i
metafyzickou sbíhavostí, Anna se mi do života tím románem strefovala, jako by jej psala letos za mými zády) tak strhl, že mi přehrávač svou fugou málem zasekl. Obávám se, že Anna Luňáková
je génius „naší generace“. Jeden by chtěl říci (a vlastně skoro po sobě) mladý Holan, druhý Mahler (nebo Bach? nedokážu se rozhodnout), třetí… Těžká světovost. Klade ty ruce podél hran.

Jakub Lukáš (básník): Přečetl jsem Posilování stresem od prof. Pavla Koláře. Je to podnětná a komplexní kniha pro osobnostní i sportovní rozvoj. Rovněž jsem věnoval pozornost
literárněvědným studiím od prof. Václava Černého vydaným souhrnně v publikaci Až do předsíně nebes. Jedná se o pozoruhodnou knihu, kterou doporučuji zejména vyučujícím českého jazyka za
účelem lepší interpretace baroka v české literatuře. Opětovně jsem věnoval pozornost kapitolám v románu Světýlko od Antonia Moresca a zajímala mě výstavba kapitol v Trhlině od Jozefa Kariky
– oddechová četba před spaním. Rychle jsem ještě přeletěl Chaloupky od Štěpána Javůrka, ale sudetské sentimentální romány se podle mě nacházejí za svým zenitem.

Milan Bátor (hudební publicista, stálý spolupracovník kulturního deníku Ostravan.cz):  Ilustrovaný životopis Davida Bowieho od Ruize, protože to je graficky moc hezký počin a příběh,
který mě dojímá. Životní příběh drastického komika Ference Futuristy od Radka Žitného a Jaromíra Farníka, protože mám rád drastický humor. Obvykle za ním totiž stojí nesmírně křehcí lidé a
Futuristu obdivovali humoristé formátu Wericha. Proměny světa – 50 rozhovorů s osobnostmi, kterou vydala Edice Echo. Takové rozhovory v zprofanovaném tuzemském tisku nenajdeš.
Řekněme, že jsou otevřené, iniciační a demaskující.

Nic než přítomnost Jacka Kornfielda, který umí o východní filozofii psát tak, že mě to povznáší a dává nějakou, možná falešnou, ale rozhodně přímou naději. Jo a taky jsem přečetl hodně poezie,
ale moc nových titulů tam nemám, protože mě nová poezie příliš neoslovuje. Co mě hodně zasáhlo, je sbírka Sny a malé básně v próze Jana Vladislava a Sentence Ladislava Dvořáka. Jo a taky
se rád vracím ke sbírce Území tekutých písků Pavla Jánského, kterého jsem před pár lety objevil Petru Hruškovi a jehož poezie by se mohla více připomínat jako přesná obžaloba zrůdnosti
každého totalitního režimu, toho komunistického obzvlášť.

Vojtěch Štěpánek (šéf činohry Národního divadla moravskoslezského): Vzhledem k tomu, že s Pavlem Gejgušem připravujeme pro činohru NDM adaptaci Zweigovy Marie Antoinetty,
pročítal jsem se tímto geniálním dílem sem a tam. S tím souvisí samozřejmě i pročítání kdejaké literatury faktu spojené s francouzskou revolucí. Takže takové čtení ve stylu Reader´s Digest, ale při
sběru informací a rozšiřování kontextu je potřeba čerpat z co nejvíce zdrojů. A protože hlavní figurou naší divadelní hry bude sám Stefan Zweig, dopřál jsem si i jeho esej Svědomí proti násilí. Toto
léto tak patřilo obrazům jednotlivců stavějícím se až donkichotsky rozbouřeným poryvům osudu. Doporučuji všem, kteří dnes marně hledají dobré vzory. Jo a při pokládání nové podlahy v naší
malé chatičce jsem poslouchal audioverzi knihy Henryho Kissingera Uspořádní světa. Byl jsem po kolena v základech domu i vlastně doslova po uši v základech současného světového řádu.

Zdeněk Volf (básník):  Jana bude brzy sbírat lipový květ – sbírka Miloše Doležala po smrti své ženy. Poezie, k níž se dá jen mlčet: „hladili jsme její krev až do svítání“. KIKIKARANTKATR aneb
GAZANIE 2030 – sbírka Zbyňka Fišera, kterou se opět do lyriky vkrádá příběh: „Punčošky tvé ať slyším padat, / když svlékají se z hada.“ Červi železa, rez hlíny – výbor z básnického díla Jiřího
Golda uspořádal Radim Kopáč a dobře, že zařadil i verše někdejší cenzurou upozaděné: „Kolik možností má takový stůl? / Čtyři rohy jsou na celý život“. Zrod myšlení – dopisy Pierra Teilharda de
Chardina z první světové války: „Pouze obraz Ukřižovaného může zachytit, vyjádřit a utěšit všechnu tu hrůzu, krásu, naději a hluboké tajemství v takovém běsnění boje a bolesti.“ Hra se
skleněnými perlami – Hermann Hesse, stará láska!

Ivan Mottýl | Další články

Přečtěte si více z rubriky "Obraz & Slovo", nebo přejděte na úvodní stranu.

Eva Lenartová (slovesná dramaturgyně Českého rozhlasu): Nevýhodou práce dramaturga je, že musí číst i to, co číst nechce. Výhodou práce dramaturga je, že většinou může číst, co chce.
Napřed tu mám dobrou zprávu z regionální literární scény. Lydie Romanská, Kletba podle Justiny. Rodová sága z dnes již ostravského Svinova. Vůbec to není špatné!

Silným intelektuálním i citovým zážitkem pro mne byla četba románu Boulema Sansala Němcova vesnice aneb deník bratří Schillerových (ve skvělém překladu Kateřiny Vinšové), který se zabývá
tématem viny a odpuštění. A co hůř – Sansal klade otázku, do jaké míry a zda vůbec odpovídají děti za viny svých rodičů, v tomto případě otce. Ve dvou příbězích dvou bratrů z alžírské komunity
pařížského předměstí nabízí dvě odpovědi. Tragickou náhodou Rašel a Malrich přijdou o rodiče a nález v pozůstalosti vystřelí staršího z nich, Rašela, na dramatickou cestu do minulosti vlastní
rodiny. Rašel se dovídá, že otec, vážený alžírský občan, byl německým válečným zločincem, a vydává se proti proudu času otcova života, aby poznal, pochopil a taky aby jeho příběh uzavřel. Vše,
co objeví, vše, co prožije, všechny své myšlenky Rašel zapisuje do deníku. Stejně jako později jeho mladší bratr Malrich. Iniciační putování reálné i mentální oba bratry změní. Každého jinak a
každého v řádu věcí. Kromě jiného Boulem Sansal snáší důkazy cykličnosti historie.

Tlustý román Michala Ajvaze Cesta na jih čtu ve volných chvílích, takže ho budu číst dlouho, a vůbec mi to nevadí. Filozofickou detektivku, kde Kréta hraje jednu z podstatných rolí, měl předloni v
létě v batohu Marek Pivovar, když se naše cesty na pár dní náhodně protnuly právě na tomto řeckém ostrově. Letos jsem si Cestu na jih vzala do letadla, které mířilo do Heráklionu, protože Marek
Pivovar tvrdil, že se kniha dá číst jako cestopis. Měl pravdu. Tímto zápisem chci připomenout nejen dobré psaní Michala Ajvaze, ale především, Ajvaz promine, Marka Pivovara. (Poznámka
redakce: Marek Pivovar podlehl 2. ledna 2021 infekci Covid 19).

Ondřej Durczak (fotograf, pedagog Institutu tvůrčí fotografie  Slezské univerzity v Opavě): Přečetl jsem si knihu Moje máma Jana Brejchová od Terezy Brodské. Zaujala mě především
grafickým zpracováním, papírem, množstvím fotografií a dokumentů. Skvěle se také četla. Jedna z knih, kterou si nestačí jen vypůjčit, ale musíte ji díky jejímu zpracování mít také ve své
knihovničce.

Petr Maděra (básník): Vracel jsem se k básním nedávno zesnulého Jiřího Červenky, kterého jsem měl rád, ale také k Bezručovi, protože jsme část léta trávili v Muroňce v Beskydech. Tam jsem
přečetl i Čtyři kvartety, kterými se T. S. Eliot pokusil, a to nejen strukturou, navázat na Pustou zemi. Četl jsem i leccos dalšího, skvělého Platonova i Cortázara. Hlavně chci ale zmínit následující
dva silné čtenářské zážitky: prvním byla kniha zpěváka a textaře pozoruhodné kapely Povodí Ohře Jiřího Sochora alias Sisiho Projdeme se pamětí – od Intra k Povodí Ohře (Naše desky, 2020).
Sisi v sobě ani v těchto fragmentech vzpomínek, pečlivě vybraných a neztrácejících zbytečným vysvětlováním svou enigmatičnost, nezapře originálního básníka. A pak – on je z Chebu, já z
Ostrova, není divu, že se místy náš zájem o Sudety i vzpomínky překrývají.

Druhým zážitkem léta byl počin nakladatelství Skalná ruža z roku 2021, kniha viety (psáno s malým v) slovenského básníka Erika Jakuba Grocha. Erik je zároveň typograf a mezi verši – které
zvláště ve čtvrtém, „lesním“ oddílu obstojí i jako samostatné mikrobásně – dělá neobvykle široké mezery, zpomaluje a prohlubuje tak vnímání viet – prostor mezi nimi se pozvolna naplňuje
celistvým básnickým kosmem.

Jiří Váňa Stigen (spisovatel): Přečetl jsem jedním dechem norskou knihu Zvídavost od Markuse Lindholma. Tenhle profesor přírodních věd mi mluvil či psal z duše na každé druhé stránce své
výborné knihy, o jejíž překlad do angličtiny autor v současnosti usiluje. Snad se najde nějaký nordista, který ji přeloží i do češtiny. Zmiňuji to, protože jsem v této knize narazil na odkaz k jiné knize,
jejíž titul ve mně, čistě osobně, vyvolal právě nesmírnou zvídavost. Kniha se jmenuje: The Gardener and the Carpenter: What the New Science of Child Development Tells Us About the
Relationship Between Parents and Children. Už pro ten titul jsem si ji musel okamžitě objednat a zase oním jedním dechem přečíst. Vřele doporučuji všem rodičům, prarodičům i těm, kteří se na
rodičovství chystají.

Nela Bártová (básnířka):  Po létech jsem se vrátila k Utrpení z nesmyslnosti života od Viktora E. Frankla a vřele doporučuji jako formu self terapie.

Vít Janota (básník):  Andrej Platonov, Jáma (Dauphin, 2021). Ať už souhlasíte, nebo nesouhlasíte s názorem, že národu se dá porozumět skrze jeho literaturu, pak pro pochopení toho, co se
děje v současném Rusku vám tahle 150stránková novela rozhodně dá víc než stohy politických knih a zasvěcených analýz. Brilantně napsáno, kongeniálně přeloženo. Kolektivní šílenství, kterého
je schopen jen jeden národ na světě. A provozuje ho už víc než sto let.

Jan Fišar (herec Národního divadla moravskoslezského):  Z období prázdnin mám rozečteny Grónské mýty a pověsti K. Rasmussena, Tibetské lidové příběhy N. Čhophela a také Indiánské
příběhy. A také jsem si s radostí přečetl knihy šachového velmistra Vlastimila Horta: Mé šachové historky a Budu-li mít kliku.

Marek Pokorný (ředitel městské galerie PLATO, Ostrava):  Vlastně už od loňského roku částečně zaplňuji své mezery v české literatuře, částečně se k některým knihám vracím a částečně
svou četbou uhýbám před aktuálním stavem světa, anebo nakonec ani ne. Takže po svém pozdním objevu literárních kvalit díla Terézy Novákové a vlastně velmi výživné matérie, kterou se
ukázaly být romány Anny Marie Tilschové, jsem se vrhnul na Svatopluka Čecha – například Jestřáb kontra Hrdlička je překvapivě půvabná, sevřeně komponovaná novela. Nicméně jsem neodolal
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a znovu si přečetl celou tetralogii Karla Poláčka o okresním městě. A našel i onu větu, kterou rád citoval Jan Lopatka: „Práci vítají ráno zpěvem, poddůstojníci řevem.“

Konečně jsem se také dostal ke čtyřem povídkám Henryho Jamese zahrnutým do svazku nazvaného V kleci – novější překlady jednoho z mých oblíbenců jsou sice poněkud těžkopádné, ale přece
jen se pokoušejí alespoň odzrcadlit stylistickou mohutnost u nás stále poněkud pomíjeného modernisty. A s uspokojením hřešícího jsem zhltl autobiografické črty Rudyarda Kiplinga, obhájce
britského impéria a koloniální nadvlády; dějiny a lidské osudy jsou prostě komplikované a nejednoznačné.

Avšak svou největší čtenářskou práci odvádím na díle maďarského prozaika a esejisty Pétera Nádase, v českém prostředí velmi slabě reflektovaná tvorba jednoho z gigantů poválečné evropské
literatury, autora, jakého u nás prostě nemáme. Po novele Konec jedné ságy, která vedle románového řečiště Knihy paměti a povídkách Dům paní Kláry vyšla česky, a druhém do slovenštiny
přeloženém souboru esejů Stav vecí  jsem se právě teď pustil do jeho monumentální trilogie Paralelné príbehy. Pétera Nádase rozhodně nelze označit za neomarxistu. Patří do velké tradice
středoevropských spisovatelů jako byli Robert Musil, Joseph Roth, Bruno Schulz, Franz Kafka nebo z novějších Gombrowicz, Elfride Jelinek a Ingeborg Bachman a jeho politická pozice je liberální
či evropsky demokratická. Jeho eseje však, pokud se dotýkají současnosti a našich postkomunistických traumat, velmi přesně vystihují a ukazují bídu toho typu politického „myšlení“, které ne a ne
vzít v potaz skutečnost, že trh demokracii ani neplodí, ani nezaručuje. A těm, kdo dodnes strkají hlavu do písku před nacionálně autoritativním orbánismem a riziky populistické rétoriky, bych
doporučil přečíst si esej, podle nějž soubor dostal název.

Marek Toman (spisovatel): S náramnou chutí jsem si přečetl knihu Alma, Vítr se zvedá od francouzského spisovatele Timothée de Fombelle. To je ten, co kdysi prorazil se svým Tobiášem
Lolnessem, o lidičkách žijících na obrovském stromě. Také Alma je kniha pro děti nebo spíše mládež, jenže de Fombelle ctí tradici klasických francouzských romanopisců. A tak nabízí vzrušující,
napínavé, plnokrevné vyprávění. Jeho titulní hrdinka se dostane na otrokářskou loď konce 18. století. Ta kniha ale není žádná agitka, plasticky líčí motivy otrokářů, i situaci otroků. Nesoudí. A právě
díky tomu bere za srdce. Navíc je skvěle napsaná. Přeložila Hana Zahradníčková, vydal Baobab. A je to první díl z trilogie.

František Hruška (básník): Zmíním čtyři tituly, které se mě fakt dotkly. Cesta od Cormaca McCarthyho, zatímco jsem v červnu putoval právě takovými nebezpečně bezpečnými a bezpečně
nebezpečnými končinami Severní Ameriky. Poronominare: Mýty a legendy brazilských indiánů, když jsem pak byl nucen prohmatávat znovu co jsem já a co je ten druhý, a že jsme možná dost
podobní. Trosky jednoho deníku Daniela Hradeckého, už v Evropě během cest poezie a hudby, kdy mě Daniel suverénně urovnával do místních alkoholových kultur. Ubezpečil. A Lepšia verzia
seba Ivony Pekárkové, prostě skvělé!

Radovan Lipus (režisér): Už mnohem déle než celé prázdniny „bydlím“ v Šikmém kostele Karin Lednické, který v překladu a dramatizaci Renaty Putzlacher připravujeme pro Scenu polskou v
Těšínském divadle. Premiéra by měla být – dej Bůh – 22. října.

V tomto kraji svými kořeny a cestami tkví také akční major Roman Saran, hrdinný vyšetřovatel ostravské mordparty, kterého ve svém cyklu Trujkunt úspěšně přivedl do světa literatury můj
gymnaziální spolužák a bývalý starosta Jablunkova Petr Sagitarius. Přiznám se, že se na každé další dobrodružství neúplatného „blonďatého modrookého pitbulla“ v zápolení s ohavnými zločinci
a neodolatelným ženami vždy velice těším.

Ovšem, především se chci podělit o hluboký zážitek z úchvatného nového románu Olgy Tokarczuk. Její Empuzjon vás strhne jako halucinační vír, omamným jazykem, tajuplnou a uhrančivou fabulí
i hlubokými ponory do mikrosvěta přírody či lidské duše, která je ostatně její nedělitelnou a mystickou součástí. Dej Bůh, že se tato polská literární symfonie brzy objeví také v rovnomocném
českém překladu!

Jiří Neminář (historik Muzea Hlučínska v Hlučíně): Stefan Hertmans: Válka a terpentýn. Pozoruhodná kniha.

Dominik Bárt (básník, literární kritik a bubeník kapely Šamanovo zboží): Červenec: dennodenní naslouchání islandským a domácím spisovatelům na Měsíci autorského čtení, protože
napsáním textu to nekončí, ale začíná. Srpen: uvědomění, jak je jadrné přirovnávat poezii a hudbu, zvlášť ve vnímání, v prostoru. Nestoudně strkat do přehrávače knihy opakovaně, stejně jako nás
někdy postihne a zaklesne hudební album, které si přehrajem i třikrát po sobě. Jak je to všechno o rytmu a harmonii, opakování, mnohohlasí, naslouchání, zvuku. Takže jsem si znovu pouštěl své
niterné vály, jako jsou knihy od Blatného (i román Básník od Martina Reinera), básně Dalibora Maňase, V závalu Petra Hrušky, básnické knihy Daniela Hradeckého, Jen ztratím jméno Anny
Luňákové (mimochodem vrchol letošního MAČe).

Spoustu těch knih, zdá se mi, jsem pochopil „až teď“. A poprvé jsem si pustil, a vlastně skoro po sobě, Noc s Hamletem a román Tři! od Anny Luňákové, který mě svou hutností a metafyzikou (i
metafyzickou sbíhavostí, Anna se mi do života tím románem strefovala, jako by jej psala letos za mými zády) tak strhl, že mi přehrávač svou fugou málem zasekl. Obávám se, že Anna Luňáková
je génius „naší generace“. Jeden by chtěl říci (a vlastně skoro po sobě) mladý Holan, druhý Mahler (nebo Bach? nedokážu se rozhodnout), třetí… Těžká světovost. Klade ty ruce podél hran.

Jakub Lukáš (básník): Přečetl jsem Posilování stresem od prof. Pavla Koláře. Je to podnětná a komplexní kniha pro osobnostní i sportovní rozvoj. Rovněž jsem věnoval pozornost
literárněvědným studiím od prof. Václava Černého vydaným souhrnně v publikaci Až do předsíně nebes. Jedná se o pozoruhodnou knihu, kterou doporučuji zejména vyučujícím českého jazyka za
účelem lepší interpretace baroka v české literatuře. Opětovně jsem věnoval pozornost kapitolám v románu Světýlko od Antonia Moresca a zajímala mě výstavba kapitol v Trhlině od Jozefa Kariky
– oddechová četba před spaním. Rychle jsem ještě přeletěl Chaloupky od Štěpána Javůrka, ale sudetské sentimentální romány se podle mě nacházejí za svým zenitem.

Milan Bátor (hudební publicista, stálý spolupracovník kulturního deníku Ostravan.cz):  Ilustrovaný životopis Davida Bowieho od Ruize, protože to je graficky moc hezký počin a příběh,
který mě dojímá. Životní příběh drastického komika Ference Futuristy od Radka Žitného a Jaromíra Farníka, protože mám rád drastický humor. Obvykle za ním totiž stojí nesmírně křehcí lidé a
Futuristu obdivovali humoristé formátu Wericha. Proměny světa – 50 rozhovorů s osobnostmi, kterou vydala Edice Echo. Takové rozhovory v zprofanovaném tuzemském tisku nenajdeš.
Řekněme, že jsou otevřené, iniciační a demaskující.

Nic než přítomnost Jacka Kornfielda, který umí o východní filozofii psát tak, že mě to povznáší a dává nějakou, možná falešnou, ale rozhodně přímou naději. Jo a taky jsem přečetl hodně poezie,
ale moc nových titulů tam nemám, protože mě nová poezie příliš neoslovuje. Co mě hodně zasáhlo, je sbírka Sny a malé básně v próze Jana Vladislava a Sentence Ladislava Dvořáka. Jo a taky
se rád vracím ke sbírce Území tekutých písků Pavla Jánského, kterého jsem před pár lety objevil Petru Hruškovi a jehož poezie by se mohla více připomínat jako přesná obžaloba zrůdnosti
každého totalitního režimu, toho komunistického obzvlášť.

Vojtěch Štěpánek (šéf činohry Národního divadla moravskoslezského): Vzhledem k tomu, že s Pavlem Gejgušem připravujeme pro činohru NDM adaptaci Zweigovy Marie Antoinetty,
pročítal jsem se tímto geniálním dílem sem a tam. S tím souvisí samozřejmě i pročítání kdejaké literatury faktu spojené s francouzskou revolucí. Takže takové čtení ve stylu Reader´s Digest, ale při
sběru informací a rozšiřování kontextu je potřeba čerpat z co nejvíce zdrojů. A protože hlavní figurou naší divadelní hry bude sám Stefan Zweig, dopřál jsem si i jeho esej Svědomí proti násilí. Toto
léto tak patřilo obrazům jednotlivců stavějícím se až donkichotsky rozbouřeným poryvům osudu. Doporučuji všem, kteří dnes marně hledají dobré vzory. Jo a při pokládání nové podlahy v naší
malé chatičce jsem poslouchal audioverzi knihy Henryho Kissingera Uspořádní světa. Byl jsem po kolena v základech domu i vlastně doslova po uši v základech současného světového řádu.

Zdeněk Volf (básník):  Jana bude brzy sbírat lipový květ – sbírka Miloše Doležala po smrti své ženy. Poezie, k níž se dá jen mlčet: „hladili jsme její krev až do svítání“. KIKIKARANTKATR aneb
GAZANIE 2030 – sbírka Zbyňka Fišera, kterou se opět do lyriky vkrádá příběh: „Punčošky tvé ať slyším padat, / když svlékají se z hada.“ Červi železa, rez hlíny – výbor z básnického díla Jiřího
Golda uspořádal Radim Kopáč a dobře, že zařadil i verše někdejší cenzurou upozaděné: „Kolik možností má takový stůl? / Čtyři rohy jsou na celý život“. Zrod myšlení – dopisy Pierra Teilharda de
Chardina z první světové války: „Pouze obraz Ukřižovaného může zachytit, vyjádřit a utěšit všechnu tu hrůzu, krásu, naději a hluboké tajemství v takovém běsnění boje a bolesti.“ Hra se
skleněnými perlami – Hermann Hesse, stará láska!
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���ZVEME VÁS NA ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MĚSTA KARVINÉZajímáte-li se o dění ve městě, tato pozvánka je pro vás. V pořadí již 28. řádné zasedání Zastupitelstva města Karviné se
koná v pondělí 12. září 2022 od 17 hodin ve velkém sále Obchodně podnikatelské fakulty Karviná  Slezské univerzity . Informace k programu najdete na webu města
https://www.karvina.cz/deje-se/pozvanka-na-zm-karvine.Grafika: Jan Šimerda
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Město Opava v rámci festivalu Bezručova Opava a Opavská kulturní organizace zvou na výstavu:

Vernisáž se uskuteční 7. září v 17,00 v Galerii Eisler, Výstavu uvede Jiří  Siostrzonek za virtuální účasti s autorem.

Kurátorem výstavy je Dagmar Hlubučková.

Výstava potrvá do 30. 10. 2022 na adrese Obecní dům, Ostrožná 46, Opava.

Otevřeno vždy od úterý do neděle od 10,00 do 18,00 hodin.

Kontakt: www.oko-opava.cz
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